
STUDENTSKÉ VOLBY LAVIČKA NA POČEST VH

DOSTAVBA PETYNKY ROZHOVOR S REKTOREM ČVUT

L E D E N  2018 N O V I N Y  M Ě S T S K É  Č Á S T I  P R A H A  6www.praha6.cz



OHLÉDNUTÍ 
ZA VÁNOCEMI

Dvanáct dnů, desítky koncertů a stovky 
účinkujících…  To byly Vánoce v Praze 6, kte-

ré připravil odbor kultury úřadu městské části. 
Na „náměstíčko“ Wuchterlova/Kafkova a do kos-

tela Církve československé husitské přicházeli 
každý den – od zahajovacího Adventního kon-

certu Brass Bandu Ústřední hudby AČR  
až po Rybovu Českou mši vánoční, která 

byla odehrána 25. prosince – nejen 
obyvatelé Prahy 6, ale i návštěvní-

ci z celého hlavního města 
a okolních obcí.
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Milí sousedé,

doufám, že jste prožili klidné svátky a do nového roku vykročili zvesela a plní 
energie. Doufám, že se vám rok 2018 vydaří, abyste na něj mohli v dobrém 
vzpomínat. Stejně jako ten uplynulý jistě přinese mnoho překvapení,  zvratů 
a nečekaných situací. Záleží hodně na nás samotných, zda budou nepříjem-
né, nebo naopak milé. Máme totiž možnost mnohé ovlivnit. Poprvé hned 
v  lednu. Budeme volit prezidenta republiky. Vím, není to téma komunální 
a možná bych tak o něm neměl psát, ale zamyslíme-li se, poznáme, že i  ta 
nejvyšší politická patra ovlivňují ta nejnižší. Prezident je hlava státu, má silné 
slovo, má jít příkladem. Nedopusťme prosím, aby na Hradě pět let sídlil něk-
do, kdo funkci prezidenta republiky zneužívá jako nástroj své osobní pomsty 
a exhibice, někdo, kdo soustavně lže a naši zemi posílá do náruče nejrůzněj-
ším diktátorům a režimům, které mají s naší civilizací pramálo společného. 
Nedopusťme, abychom pět let byli pro smích a ostudu civilizovanému světu. 
Prezidentské volby nejsou ale jediné, které nás v tomto roce čekají. V říjnu se 
otevřou místnosti pro volby komunální  a vy budete mít možnost rozhod-
nout, kdo bude rozhodovat o směřování a fungování naší obce a o jejím po-
stavení v rámci hlavního města. Nebudu vás teď a tady přesvědčovat o tom, 
koho a proč byste měli volit. Na to bude času dost a doufám, že do října ještě 
budete mít dostatek příležitostí si svou volbu rozmyslet. Ať tak anebo tak, 
máme v tomto roce každopádně možnost světu konečně ukázat, že nejsme 
Banánová republika, kde si každý, včetně premiéra, může dělat, co se mu 
zlíbí. Využijme ji a ukažme všem,  že jsme sebevědomý národ, který nehraje 
sám se sebou ruskou ruletu, ale je schopen rozhodovat o věcech veřejných 
tak, aby svých rozhodnutí nemusel vzápětí litovat. 
Přeji vám vše dobré, mnoho štěstí a hlavně – pevné zdraví!  

Srdečně váš Ondřej Kolář
starosta

www.praha6.cz

VYPLATÍ 
SE TO!

Inzerujte v Šestce

59 000 VÝTISKŮ MĚSÍČNĚ!

12 a více měsíců – sleva 20 % | 6–11 měsíců – sleva 15 % | 3–5 měsíců – sleva 10 % (včetně DPH)

slevy při opakování 
plošné inzerce na rok 2018
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ROZHOVOR

Starosta Ondřej Kolář: Osmipatrové domy kolem Evropské  
jsou zhovadilost
ZMĚNA GESCÍ V RADĚ MĚSTSKÉ 
ČÁSTI, PRODEJ PROJEKTU DRAČ-
KY, ODBLOKOVÁNÍ DLOUHOLETÉ 
KAUZY VÍTĚZNÉ NÁMĚSTÍ… TO JE 
JEN ČÁSTEČNÝ VÝČET UDÁLOS-
TÍ, KTERÉ LONI ŘEŠILA RADNICE 
 PRAHY 6. JAK UPLYNULÝ ROK 
HODNOTÍ STAROSTA ONDŘEJ KO-
LÁŘ (TOP 09)? 
Co se na radnici Prahy 6 podle vás v loňském 
roce opravdu povedlo?
Osobně si myslím, že se podařilo nastartovat 
smysluplnou komunikaci s veřejností a spolky, 
radnice je z mého pohledu otevřená a už se ne-
pohybujeme v termínech „my“ a „oni“. Rozběhla 
se participace, občané se zapojují do  procesu 
rozhodování a jde to. Byl bych rád, kdyby k nám 
lidé přistupovali jako k partnerovi, který jim po-
máhá řešit problémy, nikoli jako k těm, kdo jim 
ztěžují život, nutí je vyplňovat formuláře, stát 
fronty a absolvovat dlouhá a složitá správní ří-
zení. Myslím, že v tomto státní a vůbec veřejná 
správa trochu zaspala.

Co ještě můžete splnit z  koaliční smlouvy 
do konce volebního období? 
Těch věcí je více. Jsme schopni předat budou-
cí radě velmi kvalitní a sofistikovanou strategii 
školství pro Prahu 6, jak základních, tak mateř-
ských škol, společně s reálnými projekty, co by 
se mohlo a mělo postavit za školské budovy. Ur-
čitě budeme pracovat na  tom, abychom pozi-
tivním směrem posunuli rekonstrukci Poliklini-
ky Pod Marjánkou na Břevnově. A budeme chtít 
zajistit to, aby se neztratilo, co tu bylo dosaženo 
v  otevřenosti radnice a  v  participaci. Myslím 
si, že jsme také schopni společně s  lidmi zaří-
dit, aby v  Metropolitním plánu nebyly takové 
zhovadilosti, jako osmipatrové výškové domy 
kolem Evropské. 

Může se třeba ještě změnit k lepšímu situace 
v dopravě? 
Doprava je jedna velká výzva a od doby, co tato 
rada funguje, se s  ní potýká. Chybí nám part-
ner, někdo, kdo by chápal problémy a potřeby 
naší městské části a uměl nám je pomoct řešit. 
Podporu na  magistrátu bohužel městské části 
obecně nemají a  bez ní se příliš nepohneme 
z  místa. Sami můžeme dělat jen dílčí úpravy, 
nemůžeme bez magistrátu řešit problémy 
s  Blankou, nemůžeme bez jeho pomoci dělat 
tichý asfalt, nemůžeme sami stavět záchytná 
parkoviště. Dokud tedy nebudeme mít fundo-
vaného a kvalitního partnera, doprava v Praze 
se nemůže zlepšit.

Jaká je spolupráce s  Magistrátem hlavního 
města  celkově? 
Taková kostrbatá. V  mnoha věcech se postu-
puje nesystémově. Magistrát má hodně peněz, 
které neutrácí a ani městským částem nepřepo-
sílá tolik, kolik by měl. Systém je tedy nastavený 
tak, že peníze dostává ten, kdo více křičí nebo 
má stranickou knížku stejnou jako příslušný 
radní magistrátu. A  to je špatně. Magistrát by 
měl uznat, že městské části mají své potřeby 
a dostanou-li finance, jsou kompetentní s nimi 
hospodařit ve prospěch svých obyvatel. Postu-
povat metodou, když jste o peníze prosili, tady 
je máte, nelze. Magistrát není Jánošík, aby si vy-
bíral, komu dá a komu ne. 

Na co by Praha 6 peníze navíc potřebovala 
a jak by je využila ? 
Dlouhodobě chybí peníze na  údržbu zeleně 
a  úklid. Chybí nám prostředky na  financování 
státní správy – to je například vydávání obča-
nek a pasů. Tyto činnosti pak musí radnice do-
tovat ze svého, ovšem ani naše pokladna není 
bezedná. Snažíme se tedy nastavit cestu, aby 
co nejvíce velkých projektů bylo financováno 
magistrátem, čerpaly se evropské dotace. Ony 
se peníze vždy najdou, ale sebere to mnoho 
energie, kterou bychom mohli věnovat něčemu 
jinému.

V letošním roce proběhla v radě změna ges
cí. Jak ji zpětně hodnotíte? Bylo to dobré 
rozhodnutí?
Největší třecí plocha vnikla mezi strategickým 
a  územním rozvojem, ale nemyslím si, že by 
to bylo natolik vážné, aby došlo k  ohrožení 
 koalice. 

Jak tedy koalice letos fungovala? 
Jakmile tvoří koalici více než dva subjekty, je 
spolupráce vždy těžší. Jak se blíží volby, některé 
věci začínají sice více skřípat, na  druhé straně 
se tak otevírá cesta k dialogu, bavíme se o pro-
blémech a rozporech více do hloubky, více vše 
vysvětlujeme, precizujeme…. To je pozitivní, 
protože se tak věci často řeší lépe, než kdyby se 
nerozporovaly. Je to pozitivní pro budoucnost, 
protože konzultujeme-li projekty i s opozicí, dá 
se očekávat, že se ani v  budoucnu nebudou 
mnohé z  nich měnit a  zůstane zde zachována 
určitá kontinuita.

Lze to ukázat na  nějakém konkrétním pří
kladu nebo projektu? 
Třeba projekt Dračky. Sice se ozývají i  nega-
tivní hlasy, že jde o  tunel a  že městská část 
přichází o  možnost kontrolovat svůj majetek, 

já si ale stojím za tím, že ten projekt je připra-
vený dobře. Byl na  něm odvedený velký kus 
práce ze strany územního rozvoje, odboru 
správy  majetku a  společnosti SNEO. Je to pří-
klad, na něhož se dá ukázat i  fungující komu-
nikace mezi koalicí a  opozicí. Anebo vyřešení 
kauzy Vítězné náměstí, což byl letitý problém, 
do nějž jsme vtáhli celou opozici a povedlo se 
ho  vyřešit. 

Nešlo stejně dobře informovat a vyřešit i si
tuaci kolem Polikliniky pod Marjánkou, kde 
se plánuje rekonstrukce  a přístavba LDN? 
Určitě šlo a půjde. Je možné, že jsme zpočátku 
podcenili komunikaci a  informovanost, ale zá-
roveň je pravda, že ani přístup některých lékařů 
nebyl v pořádku. Nyní už nemá cenu hledat, čí 
byla co vina a kdo měl jaká očekávání. Myslím, 
že bychom teď měli zklidnit situaci a nepřít se 
o to, která strana vyhrála. Vyhrát musejí všich-
ni. Projekt, který je připravený, a zdůrazňuji, že 
dobře připravený, je třeba trpělivě vysvětlovat 
a  vyzdvihnout všechna jeho pozitiva. A  nako-
nec ho realizovat.
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Ze zastupitelstva

ZE ZASTUPITELST VA

OBYTNÝ AREÁL V ULICI NA DRAČ-
KÁCH BUDE PRODÁN, A TO FOR-
MOU SHARE DEAL, TEDY PŘEVO-
DEM OBCHODNÍHO PODÍLU. 

Tato metoda vyšla jako nejlepší při porovnání 
všech možných variant a  schválilo ji také za-
stupitelstvo. Jak v úvodu konstatoval místosta-
rosta pro ekonomiku Jaromír Vaculík (TOP 09), 
jde o jeden z nejdůležitějších projektů městské 
části, který má dlouhou historii, a je otázka, jak 
s  ním co nejlépe naložit. Pozemky jsou v  ma-
jetku společností SNEO, která je stoprocentně 
vlastněná městskou částí Praha 6. 
„V  současné době je realitní trh na  špičce své 
poptávky, ceny bydlení v  Praze rostou, a  tak 
vznikla příležitost smysluplně zhodnotit i  tyto 
pozemky,“ uvedl Tomáš Jílek, předseda před-
stavenstva SNEO. Na  jaře loňského roku bylo 
zadáno společnosti Deloitte Advisory zpracovat 
porovnání různých variant, co s pozemky a pro-
jektem nadále dělat. Nabízelo se několik řešení 
– od  přímého prodeje až po  zajištění realizace 
společností SNEO. Jeho zástupci však upozor-
nili, že SNEO bohužel nemá kapacity na to, aby 
bytové domy postavilo samo a mohlo tak kon-
kurovat velkým developerským firmám. Jako 
nejméně rizikový tak vyšel prodej, kdy pozemky 
i  projekt mají přejít pod dceřinnou společnost 
firmy SNEO a jejích zhruba 90 procent pak bude 
prodáno soukromému developerovi. 
Zde panovaly obavy, zda v  dceřinné firmě ne-
ztratí městská část o svém majetku přehled.  „Je 
zapotřebí ohlídat transparentnost a bezpečnost 
celé transakce včetně smluvních záruk. Přitom 
postupovat tak, aby nejen rada městské části 
jako valná hromada SNEO, ale i celé zastupitel-
stvo mělo možnost řádně posoudit zadávací 
podmínky ještě před jejich vypsáním. Přitom 
všem je nutné sledovat zajištění příjmů z  pro-

najaté administrativní budovy v areálu Draček,“ 
říká předseda kontrolního výboru René Pekárek 
(ČSSD). Pro větší transparentnost také zastupite-
lé do závěrečného usnesení nechali přidat bod, 
že si vyhrazují posouzení a vyjádření k zadáva-
cím podmínkám na  výběrové řízení projektu 
Dračky, a  to ještě před jeho vypsáním, respek-
tive publikací. 

Peníze na první místě
Do  projektu Dračky zatím bylo investováno 
zhruba 160 milionů korun, na  dalších 45 mi-
lionů přišla administrativní budova, která ge-
neruje ročně tržby mezi šesti až sedmi miliony 
korun. Finanční ohodnocení projektu má však 
charakter obchodního tajemství a  nesmí být 
poskytováno třetím osobám. „Aby šlo opravdu 
o jedinečnou příležitost podílet se na realitním 
boomu, jak byl projekt prezentován, je potřeba 
stanovit minimální prodejní cenu. Podle našeho 
názoru by měla být zhruba 300 milionů korun.  
Jen tak budeme mít jistotu, že projekt nebude 
prodán za pouhých dvě stě milionů, což je zjed-
nodušeně řečeno jeho účetní hodnota, a bylo to 
vydáváno za úspěch,“ konstatuje zastupitel Vla-
dimír Šraier (Zelení).
Peníze z prodeje by bylo možné využít částeč-
ně k dostavbě plaveckého areálu Petynka, mís-
tostarosta Jaromír Vaculík také uvedl, že část 
výnosu může dostat formou dividendy městská 
část a  peníze může použít na  výstavbu školek 
nebo škol.  
„Dříve obecní nemovitý majetek vkládaný proti 
vůli komunistů do základního kapitálu dceřiné 
firmy SNEO, a. s. bude nyní prodán develope-
rovi. Zastupitelé KSČM nesouhlasili, a  proto 
odmítli prodej projektu Dračky formou share 
deal,“ uvádí Ivan hrůza (KSČM). Přesto byl pro-
dej Projektu Dračky  většinou hlasů zastupitelů 
schválen. 

PROLUKA NA VÍTĚZNÉM NÁ-
MĚSTÍ, KDE MĚL KDYSI VYRŮST 
KOMERČNÍ OBJEKT ZNÁMÝ 
JAKO LEDNÍ MEDVĚD, BUDE ZA-
STAVĚNA BYTOVÝM DOMEM.  

Městská část a  investorská společnost se 
dohodly na uzavření smlouvy o narovná-
ní, v jejímž rámci dojde k úhradě dlužných 
částek a společnost Vítězné náměstí uhra-
dí Praze 6 po  podpisu této smlouvy 39,4 
miliony korun. Zároveň bude uzavřena 
smlouva o  zřízení věcného práva stavby, 
která bude nahrazovat původní nedoko-
nalé smlouvy o věcném břemeni a měst-
ské části přinese částku devět milionů ko-
run ročně. Ve smlouvě o smlouvě budoucí 
je pak stanovena i  cena pozemku – zna-
lecký posudek společnosti Ernst & Young 
ji určil na  120,3 milionů korun. „Městská 
část bude mít k  dispozici parter budovy, 
tedy její přízemní část, kterou využije jak 
pro potřeby radniční  agendy, tak pro ob-
chody a další služby, čímž bude rozpočtu 
městské části zajištěn výnos z  pozemků,“ 
přiblížil starosta Ondřej Kolář (TOP 09). 
Lidé se dočkají potravin i dalších služeb. 

Na Vítězném 
náměstí vyroste 
bytový dům 

 Při přidělování finančních prostředků v rámci 
dotačního programu Kultura I.  zastupitelé na-
vrhli a schválili podpořit navíc sociální projekty 
částkou 500 tisíc korun, které budou rozdělené 
formou individuálních opatření. Dalších 750 ti-
síc korun přidali na podporu tradičních akcí, ko-
najících se na území Prahy 6.
 Zastupitelé se také zabývali vývojem ko-
lem zahrádkářské osady Jenerálka. Přihlásili se 
ke  svému dřívějšímu usnesení, vyjadřujícímu 
podporu zachování zahrádkářské osady Jene-
rálka v současném rozsahu. 
 Naopak zastupitelé neschválili odkup pozem-
ku vedle bývalého lékařského centra Pamela 
v Ruzyni.  Městská část ho prodala v roce 2012 
společnosti SNEO a nyní ho chtěla zpět. Přičleni-
la by ho k zahradě domu Pamely, což by rozšířilo 
jeho případné budoucí využití,  nebo by mohl 
sloužit k výstavbě, jde o stavební pozemek. Za-
stupitelům se nelíbilo, že zatímco před lety byl 
pozemek prodán za  5,717 milionů korun, nyní 
by za něj a také související dokumentaci, která 
byla v mezidobí vypracována, Praha 6 zaplatila 
6,37 milionů korun.

Projekt Dračky bude prodán 
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AKTUALITY

STROJE A STAVEBNÍ BUŇKY, KTERÉ 
SE PŘED KONCEM ROKU OBJE-
VILY V PŘEDPOLÍ HVĚZDY, NE-
BYLY A NEJSOU ZNAMENÍM, ŽE 
SE V TOMTO MÍSTĚ BUDE NĚCO 
STAVĚT. NAOPAK. DÍKY NIM MÍS-
TO NABÍDNE VÍCE MOŽNOSTÍ PRO 
AKTIVNÍ TRÁVENÍ VOLNÉHO ČASU 
NA ZASNĚŽOVANÉM BĚŽKAŘSKÉM 
OKRUHU.

Běžeckou dráhu s umělým sněhem připravoval 
magistrát hlavního města pro lyžaře od  roku 

2011 v areálu závodiště ve Velké Chuchli. „Z kli-
matických důvodů bylo zasněžování velmi pro-
blematické a možných dnů, respektive nocí pro 
provoz sněžných děl bylo velmi málo. Proto do-
šlo k rozhodnutí přesunout projekt do předpolí 
Hvězdy, neboť z hlediska nadmořské výšky není 
pro technické zasněžování v Praze potenciálně 
vhodnější místo, kde by bylo možné připravit 
co možná nejdelší trať s  nejdelší životností,“ 
říká radní pro sport a volnočasové aktivity Libor 
Bezděk (STAN). 
Tato lokalita je u běžkařů velmi oblíbená a když 
napadne přírodní sníh, objeví se zde sportovci 
všech věkových kategorií, včetně dětí a  aktiv-

Darovat kabát 
můžete na třech 
místech 
Akce Daruj kabát se koná i v letošním roce. Rad-
nice pro ni koupila tři plastové skříně,  do nichž 
nezatéká,  a nechala je umístit na Šesťák , na pře-
lom ulic Bělohorská – Vaníčkova a poslední na-
jdete v ulici Pod Marjánkou – přímo pod parkem 
Pod Drinopolem.
Do skříní lze věnovat nepotřebné oblečení, které 
lidé schraňují doma a při tom vědí, že už ho  ne-
využijí.  Jiní, kteří ho ocení a pomůže jim, si ho 
odtud mohou naopak brát.

Běžkařská dráha na Vypichu

ZASTUPITELSTVO MĚSTSKÉ ČÁSTI 
PRAHA 6 SCHVÁLILO NA SVÉM ZA-
SEDÁNÍ 12. PROSINCE ROZPOČET 
MĚSTSKÉ ČÁSTI NA ROK 2018.
Praha 6 bude v příštím roce hospodařit s roz-
počtem ve  výši téměř jedné miliardy korun. 
Rozpočet je mezi běžnými příjmy a  běžnými 
výdaji lehce přebytkový a celkově je zdrojově 
vyrovnaný.

Objem příjmů na příští rok je stanoven ve výši 
713  220  000 korun a  objem výdajů bude 
ve  výši 1  004  762  000 korun. Rozdíl ve  výši 
291  542  000 korun je kryt vlastními zdroji 
městské části, tzn. prostředky vytvořenými 
v minulých letech.
Na investice půjde v příštím roce 295 000 000 
korun, například dojde k výstavbě nové budo-
vy MŠ Vokovická, k dokončení půdní vestavby 
na  ZŠ A. Čermáka, modernizaci školní jídelny 

na ZŠ Na Dlouhém lánu. Začne I. etapa rekon-
strukce Dejvická 4 a pokračovat se bude v re-
konstrukci polikliniky Pod Marjánkou.

Praha 6 má rozpočet na rok 2018

ROZPOČET NA ROK 2018 V ČÍSLECH
objem příjmů 713 220 000 Kč
běžné výdaje 709 762 000 Kč
kapitálové výdaje 295 000 000 Kč
vlastní zdroje 291 542 000 Kč

ních seniorů. „Především druhá zmíněná skupi-
na má možnosti podobného vyžití velmi ome-
zené a  právě tento projekt jim aktivní pohyb 
umožní,“ dodává radní. Dráha bude sloužit do-
poledne také školám, v odpoledních hodinách 
široké veřejnosti. Na výrobu sněhu nebude po-
užita žádná chemikálie.
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MATEŘSKÉ ŠKOLY PRAHY 6 V DOBĚ 
LETNÍCH PRÁZDNIN 2018 PRO DĚTI 
USPOŘÁDAJÍ MĚSTSKÉ TÁBORY, 
KDY SE KAPACITA SKUPINY POHY-
BUJE KOLEM PATNÁCTI DĚTÍ, O NĚŽ 
SE STARAJÍ DVA LEKTOŘI A PŘIPRA-
VUJÍ PRO NĚ, PESTRÝ A ZAJÍMAVÝ 
PROGRAM ANEBO MÉNĚ NÁROČNÉ 
LETNÍ ŠKOLIČKY. 

V  letních skoličkách skupiny čítají maximálně 
28 dětí, na něž dohlížejí dvě učitelky a připra-
vují pro ně zajímavé, ale méně náročné aktivity.
Podrobnosti o prázdninovém provozu (způsob 
přihlášení, cena, storno podmínky, typy táborů, 
jejich zaměření a program, informace o přihla-
šování a podobně) najdou rodiče na webových 
stránkách příslušných mateřských škol.

Letní provoz 
mateřských škol

Letiště Praha v  porovnání s  rokem 2009 
snížilo svoji uhlíkovou stopu o  9 %. Splnilo 
si tím pětiletý cíl z  oblasti ochrany klimatu 
a vlivu na životní prostředí. Za jasně měřitel
né výsledky bylo Letiště Praha oceněno cer
tifikátem 3. úrovně inciativy Airport Carbon 
Accreditation.

„Letiště Praha je v  současné době mezi 47 le-
tišti, která se snaží v  rámci 3. úrovně iniciativy 
dosáhnout snížení emisí skleníkových plynů 
rovněž z  přistávání a  vzletů, pozemní dopravy 
cestujících a  zaměstnanců včetně služebních 
cest a dalších emisí, nad kterými nemá přímou 
kontrolu. Svoje praktické zkušenosti se snaží-
me předávat i  dalším firmám v  rámci zapojení 
do cyklu seminářů na téma úspory energie a uh-
líková stopa,“ uvedla Soňa Hykyšová, manažerka 
ochrany životního prostředí Letiště Praha.

Letiště 
ekologičtější

2.–6. července

MŠ Motýlek – městský tábor, kapacita 15 + 
15 dětí , http://msmotylek.wz.cz 
MŠ Pod Novým lesem – městský tábor, kapa-
cita 15 dětí, www.zscvrch.cz 

9.–13. července

MŠ Čínská – městský tábor, kapacita 18 dětí, 
www.mscinska.cz 
MŠ Sbíhavá – městský tábor, kapacita 12 + 
12 dětí, www.sbihava.cz 
MŠ Charlese de Gaulla – městský tábor, 
kapacita 15 dětí, www.degaulla.cz 
MŠ Na Dlouhém lánu – letní školička, kapaci-
ta 16 + 16 dětí, www.naseskolka.cz 

16.–20. července 

MŠ Čínská – městský tábor, kapacita 15 dětí, 
www.mscinska.cz 
MŠ Sbíhavá – městský tábor, kapacita 12 + 
12 dětí, www.sbihava.cz 
MŠ Charlese de Gaulla – městský tábor, 
kapacita 15 dětí, www.degaulla.cz 
MŠ Šmolíkova – městský tábor, kapacita  
30 dětí, www.mssmolikova.cz 
MŠ Libocká – městský tábor, kapacita  
60 dětí, www.mslibocka.cz 
MŠ Jílkova – městský tábor, kapacita 12 dětí, 
www.ms–jilkova.cz

23.–27. července 

MŠ Libocká – městský tábor, kapacita  
60 dětí, www.mslibocka.cz 
MŠ Sbíhavá – městský tábor, kapacita 12 + 
12 dětí, www.sbihava.cz 

30. července – 3. srpna

MŠ Volavkova – městský tábor, kapacita  
15 dětí, www.msvolavkova.cz 
MŠ Čínská – městský tábor, kapacita 21 dětí, 
www.mscinska.cz 

6.–10. srpna 

MŠ Kohoutek – městský tábor/pronájem, 
kapacita 25 dětí, www.zshanspaulka.cz/
kohoutek
MŠ Juárezova – výjezd mimo Prahu, kapacita 
20–24 dětí, www.msjuarezova.cz 
MŠ Meziškolská – výjezd mimo Prahu, kapa-
cita 20–30 dětí, swww.meziskolska.cz 
MŠ Meziškolská – letní školička, kapacita  
20 dětí, www.meziskolska.cz 
MŠ Emy Destinnové – městský tábor, kapaci-
ta 30 dětí, www.zsemydestinnove.cz 

13.–17. srpna

MŠ Kohoutek – městský tábor/pronájem, 
kapacita 20 dětí, www.zshanspaulka.cz/
kohoutek

20.–24. srpna 

MŠ Sbíhavá – městský tábor, kapacita 12 + 
12 dětí, www.sbihava.cz 
MŠ Fakultní – městský tábor, kapacita  
25 dětí, www.skolka.org 
MŠ Červený Vrch – letní školička, kapacita  
20 dětí, www.zscvrch.cz 
MŠ Velvarská – městský tábor, kapacita 
40–50 dětí, www.msvelvarska.cz
MŠ Za Oborou – letní školička, kapacita  
20 dětí, provoz za MŠ Bělohorská, Ruzyně,  
Za Oborou

27.–31. srpna 

přípravný týden
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V ZÁVĚRU LOŇSKÉHO ROKU BYLA 
PŘED NÁRODNÍ TECHNICKOU 
 KNIHOVNOU SLAVNOSTNĚ ODHA-
LENA LAVIČKA NA POČEST PREZI-
DENTA VÁCLAVA HAVLA. 

Vítězným návrhem výtvarné soutěže na Lavičku 
Ferdinanda Vaňka, Havlova slavného literárního 
alter ega,  se stala lavička posazená na  dobo-
vém padesátilitrovém sudu, na kterém spočívá 
téměř v  rozporu s  gravitací fošna symbolické 
délky 1989 mm. Na boku desky je reliéfní nápis 
s  výrokem JÁ SE PŘECE Z  PRINCIPU NEMOHU 
PODÍLET NA PRAXI, S KTEROU NESOUHLASÍM.
„Dnes je to už šest let, co nás opustil prezi-
dent Václav Havel, který se stal symbolem boje 
za demokracii. Jeho jméno pro mě představu-
je vizi moderního českého státu založeného 
na  dělbě moci a  vládě práva, ve  kterém platí 

svoboda slova a  tisku, slušnost, a  také respekt 
jednoho vůči druhému,“ řekl při slavnostním 
odhalení starosta Ondřej Kolář (TOP 09) a  do-
dal, že události poslední doby bohužel nabízí 
i  scénář, který společnost vrací o  28 let zpět. 
Proto je potřeba si odkaz, díky kterému žijeme 
ve  svobodném a  demokratickém státě, stále 

připomínat. „Letos, právě rok od  konce Pocty 
VH, děláme symbolickou tečku za  celým pro-
jektem odhalením Lavičky Ferdinanda Vaňka 
před Národní technickou knihovnou. Bylo mi 
ctí předsedat porotě, která tento vítězný návrh 
vybrala,“ dodal zástupce starosty pro kulturu 
Jan Lacina (STAN).

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 VE SPOLU-
PRÁCI S POTRAVINOVOU BANKOU 
PRAHA Z ČESKÉ FEDERACE POTRA-
VINOVÝCH BANK SPOLEČNĚ VYHLÁ-
SILY V LISTOPADU AKCI S NÁZVEM 
ŠESTKA JÍDLEM NEPLÝTVÁ.
Akce navazovala na celostátní Národní potravi-
novou sbírku.  „Ukazuje se, že spolupráce s praž-
skou potravinovou bankou je velmi pozitivní 
a  jsem rád, že se podařilo vybrat za  tři týdny 
110 kilogramů potravin a  drogerie,“ uvedl sta-
rosta Ondřej Kolář (TOP 09). Mezi darovanými 
potravinami jsou například konzervy, trvanlivé 
uzeniny, těstoviny, rýže, čaje marmelády, oleje, 
a  mnoho dalšího. V  rámci drogerie obyvatelé 
nasbírali dětské pleny, prací prášek, mýdla nebo 
zubní kartáčky.

Výsledek potěšil i radní pro sociální politiku Mi-
lenu Hanušovou (TOP 09): „Jsem velmi ráda, že 
se naši občané zapojili v tak velké míře a podaři-
lo se tím vybrat výrobky, které pomohou lidem, 
kteří naši pomoc opravdu potřebují.“

Záchranáři z Prahy 6 v motolské nemocnici
Začátkem prosince proběhl v  dětské části 
motolské nemocnice nácvik příjmu velkého 
množství pacientů, takzvaný traumaplán.  
Letošní cvičení vůbec poprvé organizoval za
psaný spolek Life RESCUE – záchranáři Praha 
z. s., který sídlí v Praze 6.
Podobná cvičení jsou důležitá pro ověření a ná-
cvik předem daných postupů a odhalení slabých 
míst. Spolek Life RESCUE byl založen v roce 2001 
a  od  té doby se výhradně věnuje osvětě laické 
i  odborné veřejnosti v  poskytování první po-

moci. Nácvik traumaplánu byl za  doby fungo-
vání dětského urgentního příjmu v  nemocnici 
v  Motole tím největším, které se zde odehrálo 
nejen v počtu figurantů, ale i celým provedením. 
Jako figuranti byly osloveny děti sedmých tříd 
ZŠ Hanspalka na Praze 6, se kterou Life RESCUE 
dlouhodobě spolupracuje a u žáků při projekto-
vých dnech realizuje školení první pomoci. Cel-
kem se akce účastnilo dvacet žáků z této školy. 
Na letošek záchranáři z Prahy 6 připravují podob-
né cvičení pro dospělé v nemocnici v Motole.

Lavička na počest 
Václava Havla

Sbírka „Šestka jídlem neplýtvá“ Cena za nejlepší 
projekt prevence 
kriminality

SOUTĚŽE MAGISTRÁTU O NEJLEP-
ŠÍ PROJEKTY PREVENCE KRIMINA-
LITY NA ÚZEMÍ HLAVNÍHO MĚSTA 
PRAHY REALIZOVANÉ V LETECH 
1997 AŽ 2017 SE ZÚČASTNILA 
I PRAHA 6.

Projekt se zaměřoval na prevenci elektronic-
kého násilí a kriminality na území Prahy 6. Šlo 
o systematické snižování kybernetické krimi-
nality a elektronického násilí páchaného dět-
mi a mládeží a zároveň na dětech a mládeži. 
Mez účastníky projektu byli žáci z  1. stupně 
základních škol, rodiče, pedagogičtí pracov-
níci nebo příslušníci Policie ČR s  Městské 
policie Praha. „Z  celkových 
sedmi městských částí 
jsme skončili na  krásném 
třetím místě, což je pro nás 
velký úspěch a já mám vel-
kou radost, že se Praha 6 
v  oblasti prevence stává 
jednou z  vlajkových lodí,“ 
uvedl starosta Ondřej Kolář 
(TOP 09) a  poděkoval pra-
covníkům úřadu z  oblasti 
prevence kriminality, kteří 
odvádí kvalitní práci.
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PŘED TŘINÁCTI MĚSÍCI SLOŽIL 
ZASTUPITEL JIŘÍ RŮŽIČKA (ZVOLEN 
ZA TOP 09 A STAN S PODPOROU 
KDU-ČSL) SLIB SENÁTORA A STAL 
SE ČLENEM HORNÍ KOMORY PAR-
LAMENTU ČR ZA VOLEBNÍ OBVOD 
PRAHA 6. 

Jak se vám v Senátu vede?
Jednání v Senátu je pro mě příjemným překva-
pením. Věcné, racionální a hlavně slušné. Žád-
né urážky, osočování, ale snaha řešit problémy 
z  jejich podstaty a  ‚schovat stranické dresy  
pod košile s motýlky‘. A opravdu být pojistkou 
demokracie.

Jak se to projevuje?
Například na  říjnovém jednání Senátu jsme 
schválili stanovisko horní komory k  proje-
vu prezidenta republiky na  Parlamentním 
shromáždění Rady Evropy dne 10. října 2017. 
 Prezident republiky svými výroky k ruské anexi 
Krymu legitimizoval agresi, která je v  rozporu 
s  mezinárodním právem. Proto jsme vyzvali 
prezidenta republiky, aby respektoval zahra-
niční politiku ČR. To je kompetence i  zodpo-
vědnost vlády a některá vystoupení preziden-
ta v  zahraničí jsou více než diskutabilní a  pro 
oficiální zahraniční politiku naší země škodlivá.

Čemu se vy osobně věnujete nejvíc?
Jsem přesvědčený, že naše budoucnost je 
v  kvalitním vzdělávání, a  tak jsem rád, že jako 
letitý učitel a ředitel školy se mohu této oblasti 
primárně věnovat i na půdě Senátu. Ve Výboru 
pro vzdělávání, vědu, kulturu, lidská práva a pe-
tice jsem se minulý rok zabýval především škol-
ským zákonem a  zákonem o  pedagogických 
pracovnících.

Co se vám na vládním návrhu změn školské
ho zákona nelíbilo? 
Můj pozměňovací návrh se týkal zrušení po-
vinné maturity z  matematiky. Jsem přes věd-
čený, že zavedení povinné maturity z  mate-
matiky jednak znevýhodní některé studenty, ale 
hlavně povede ke snižování nároků na ma turitu, 
protože nenajdeme společné a  vysoké  nároky 
pro gymnázia, odborné školy či učňovské obo-
ry s  maturitou. Zároveň povede na   školách 
jen k  pragmatické přípravě k  zvládnutí testů 
a  ne k  výuce matematické gramotnosti. Mís-
to abychom dbali na  kvalitu, snažíme se po-
sílit průměrnost! Z  tohoto důvodu jsem také 
za  senátory podal ústavní stížnost proti  povinné 
maturitní zkoušce z matematiky.

Byl jste také zpravodajem zákona o  peda
gogických pracovnících, jehož nejdiskuto
vanější částí byl kariérní postup učitelů. Co 
je na něm špatně? 
O nutnosti zavést i ve školství kritéria kariérního 
postupu se diskutuje téměř dvě desetiletí. Ne-
existují měřítka kvality výuky a zvyšování platu 
učitelů pouze na základě odučených let nepři-
spívá ke kvalitě výuky na českých školách. Nejen 
moje námitky proti přijetí kariérního řádu míři-
ly především k  jeho administrativní náročnosti 
a centralistickému pojetí hodnocení. Vzhledem 
k  nedostatkům tohoto zákona se ho senátoři 
rozhodli vrátit do  Poslanecké sněmovny, kde 
jsem stanovisko Senátu obhájil a  tato část ne-
byla přijata. 

K  velmi sledovaným patřilo v  Senátu i  hla
sování o takzvaném protikuřáckém zákonu. 
Zvedl jste pro něj ruku? 
Ano, hlasoval jsem pro přijetí tohoto zákona, 
který se správně jmenuje zákon o ochraně zdraví 
před škodlivými účinky návykových  látek. Častý 
argument, že zákon zasahuje do práv a svobody 
kuřáků považuji za neopodstatněný. I nekuřáci 
mají nárok na svá práva a svobody.  Stejně tak 
jsem podpořil i  zrušení plošné vý jimky ze zve-
řejňování smluv v  re gistru zveřejňování smluv. 
Jsem přesvědčený, že by se registr smluv měl tý-
kat i Senátu, Nejvyššího kontrolního úřadu nebo 
Kanceláře prezidenta.

Máte jako senátor možnost nějak pomoci 
přímo městské části Praha 6 nebo hlavnímu 
městu?  
Zapojil jsem se do  takzvaného fóra pražských 
senátorů. Jde o pravidelné setkávání senátorů 
zvolených za  pražské obvody. Našim cílem je 
diskutovat a pojmenovávat problémy a zájmy 
Pražanů nejen na  půdě Senátu, ale i  směrem 
k  lokální a  celostátní politické reprezentaci. 
V  rámci fóra jsme uspořádali debaty a  jedná-
ní k  přípravě Metropolitního plánu, dostavbě 
Pražského okruhu, k  problematice sociální-
ho bydlení a  také nesmírně důležitou debatu 
o sdílené, lépe řečeno digitální ekonomice.

Konzultujete své kroky, například ohled
ně školských zákonů, se svými kolegy – 
 pe dagogy? 
Pravidelně se setkávám na  pracovních pora-
dách s řediteli základních škol Prahy 6 i se zá-
stupkyněmi škol mateřských. Jako předseda 
Komise pro výchovu a  vzdělávání na  Praze 6 
znám velice dobře jejich problémy. Každý rok 
se také účastním roční rekapitulace práce ře-
ditelů základních škol. A  také udržuji kontakt 
s  Prague British School, která na  můj návrh 
uděluje každoročně stipendium patnácti žá-
kům základních škol z Prahy 6.

Jaké školské problémy se chystáte řešit 
v Senátu letos?
Budu navrhovat změnu školského zákona 
v  ustanovení, podle kterého by měly od  září 
2020 nastupovat do  školek dvouleté děti – 
na únor připravuji na toto téma ve spolupráci 
s  psychology, ředitelkami a  učitelkami mateř-
ských škol i zástupci zřizovatelů veřejné slyšení 
v Senátu.  Shodujeme se na  tom, že dvouleté 
děti do  MŠ nepatří. Je ale třeba najít řešení 
například i pro matky samoživitelky. Tím mám 
na  mysli pružnější pracovní dobu, práci z  do-
mova, dětské skupiny atd. Proto zveme i  zá-
stupce zaměstnavatelů.

Když jste byl zvolen senátorem, říkal jste, 
že se vzdáte funkce ředitele Gymnázia Jana 
Keplera. Platí to stále?
Ano, postupně funkci předávám, jen bych rád 
dokončil ještě tento školní rok. 

Jiří Růžička: Povinná maturita z matematiky je přitakání  
šedi a průměrnosti

Se senátorem Jiřím Růžičkou se můžete 
setkat v jeho kanceláři na  Břevnově (Bělo-
horská 57/251) , případně napsat na e-mail 
ruzickaj@senat.cz či ho sledovat na Face-
booku. Na www.senat.cz najdete i přehled 
všech hlasování a účasti na jednáních. 
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Na Ladronce dva tisíce lidí

lionů korun rozdělaná mezi malé a  velké pro-
jekty v poměru 1 ku 4, tentokrát jsou vyčleněny 
na ty malé dva miliony a na velké tři miliony ko-
run. Za malé jsou považovány všechny do část-
ky 400 tisíc korun, v prvním ročníku to bylo 250 
tisíc korun, limit po ty velké zůstává jeden mili-
on korun. „Podmínky opět stanovují, že nápady 
se musejí týkat úpravy veřejných prostranství 
i jiného majetku a měly by vést k vylepšení stá-
vajícího stavu, nikoli pouze například k opravě 
už existujícího zařízení,“ dodává Jan Lacina.   
Pod Jakuba Stárka z  ODS je hezké, že lidé do-
kážou svou kreativitou doplnit veřejný prostor 

PARTICIPACE

V ROCE 2018 BUDE POKRAČOVAT 
PROJEKT PARTICIPAČNÍHO ROZ-
POČTOVÁNÍ NÁPAD PRO ŠESTKU II.  
„MĚSTSKÁ ČÁST NA NĚJ OPĚT VY-
ČLENILA ČÁSTKU PĚT MILIONŮ KO-
RUN. OPROTI PRVNÍMU ROČNÍKU 
SE ČÁSTEČNĚ MĚNÍ NEJEN NÁZEV, 
ALE I PODMÍNKY,“ ŘÍKÁ MÍSTOSTA-
ROSTA JAN LACINA (STAN).

Nápad pro Šestku II bude rozdělen do  dvou 
let – v  letošním roce probíhá podávání a vý-
běr nápadů, předpokládá se, že hlasování 
proběhne v říjnu, k realizaci však dojde v roce 
2019.  Začít však bude možné již letos. Není to 
jediná změna, rozdíl je také v rozdělení peněz 
mezi takzvané malé a velké nápady a posunu-
ty byly i horní částky, podle nichž se dělí. 

Více peněz na malé nápady
Zatímco v prvním projektu byla suma pěti mi-

Startuje Nápad pro Šestku II

NA PŘELOMU MĚSÍCŮ ZÁŘÍ A ŘÍJNA 
LOŇSKÉHO ROKU SE KONALY TE-
RÉNNÍ PRŮZKUMY PRO PŘÍPRAVU 
PLÁNU PRO LADRONKU, KTERÝCH 
SE ZÚČASTNILO 340 NÁVŠTĚVNÍKŮ. 
PRVNÍ SE SNAŽIL POJMENOVAT 
SOUČASNÉ PROBLÉMY PARKU 
A ZJISTIT VIZE NÁVŠTĚVNÍKŮ, DAL-
ŠÍ DVA SE VĚNOVALY NÁVŠTĚVNOS-
TI A VYTÍŽENOSTI KLÍČOVÝCH TRAS 
V TÉTO LOKALITĚ.  
Tyto údaje budou sloužit při zpracování stra-
tegického dokumentu, který městská část při-

pravuje, a chce v něm stanovit strategické cíle 
i konkrétní opatření na dalších osm let.  Z prů-
zkumů například vyplynulo, že lidé oceňují  
volný prostor parku a  kultivované prostředí,  
naopak za  největší problém označili nedo-
statek veřejných WC a  projíždějící Segwaye. 
Na otázku, co jim zde chybí,  jmenovali pikni-
ková místa a více dětských hřišť.

Dva tisíce lidí
„Jeden všední a  jeden víkendový den v  říjnu 
se konal průzkum, který ukázal, že denně na-
vštívilo Ladronku kolem dvou tisíc lidí, z nichž 
nejvíce bylo chodců (37 %), následovali běžci 
(16 %) a  lidé s dětmi (12 %). O víkendu nejví-

ce lidí navštěvuje park mezi 10. a 11. hodinou 
dopolední a mezi 15. a 16. hodinou odpolední. 
Ve všední den pak špička návštěvnosti nastala 
mezi 17. a 18. hodinou odpolední.

Jeden z realizovaných nápadů – grilovací místo na Ladronce.
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PARTICIPACE

ANKETY O BUDOUCNOSTI NÁ-
DRAŽÍ BUBENEČ SE ZÚČASTNILO 
800 RESPONDENTŮ. PODLE JEJICH 
ODPOVĚDÍ BY ZDE MOHLO BÝT 
KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ A KAVÁRNA 
S DENNÍM PROVOZEM. 
Na otázku jakému obecnému zaměření by měla 
nová funkce nádražní budovy sloužit hlasující 
vybrali kulturu, následovala odpověď komunit-
ní a sousedský život a zařízení pro sport a volný 
čas. Naopak záporné hlasy získaly možnosti ob-
chod a služby a bydlení. Když byli lidé dotazo-
váni na konkrétní zaměření, nejčastěji hlasovali 
pro kulturní centrum, následovaly komunitní 
a tématické dílny či zájmové kroužky, třetí skon-
čily výstavní prostory a galerie, dále pak záze-

mí pro občanské aktivity a spolky či amatérská 
divadla. Negativní hlasy získal pouze obchod 
či večerka. Z nabízených forem pohostinství si 
lidé nejvíce přáli kavárnu s denním provozem, 
bistro či bufet, restauraci a hospodu/bar.
Na  úřadu městské části vznikla koncem roku 
pracovní skupina, která se bude zabývat výsled-
ky ankety a  na  jejich základě formuluje názor 
radnice na budoucí funkci či kombinaci funkcí 
této budovy. Následovat bude příprava poža-
davků na  dispozice budovy a  závazných pod-
mínek pro její provoz. Ty budou sloužit jak pro 
přípravu zadání studie rekonstrukce a  úprav 
budovy i  jejího okolí, tak pro realizaci výběro-
vého řízení na provozovatele.
Aktuální informace a výsledky najdete 
na www.praha6.cz/nadrazibubenec.

Nádraží Bubeneč jako kulturní zařízení?

Povinné položky nápadu:
 název nápadu
 ilustrační obrázek 
 identifikace navrhovatele a 3 garantů
 uvedení lokality,   
  popis současného stavu a  zamýšleného 

stavu, odůvodnění předkládaného návrhu 
  krátká anotace sloužící především k  pro-

pagaci na webu a v médiích
 fotodokumentace současného stavu
  očekávanou finanční náročnost – před-

běžný rozpočet

Nepovinné položky návrhu: 
grafické poklady (výkresy, vizualizace, typy 
navrhovaných prvků aj.), položkový rozpo-
čet, referenční projekty 

Pracovní setkání k Plánu pro 
Ladronku se  bude konat 16. ledna 
od 18 hodin v ZŠ Pod Marjánkou

Do 10. ledna se mohou občané vyjádřit k bu-
doucnosti Ladronky v anketě, a to na strán-
kách www.praha6.cz/planproladronku.

drobnými projekty, které nedokáže vymyslet 
vedení  Prahy 6.

Setkání s občany 
Podávat návrhy do  projektu Nápad pro Šest-
ku II bude možné od 15. ledna do 15. března, 
a  to prostřednictvím stránky www.napadpro-
sestku.cz. Kromě setkání s obyvateli, která pro-
běhnou i  tentokrát, je možné využívat online 
konzultace přes email mamnapad@praha6.cz. 
Radit se zde lidé mohou jak o realizovatelnos-
ti svých nápadů a návrhů, tak jejich umístění. 
„Všechny návrhy se mohou týkat pouze po-
zemků a majetku, který patří městské části Pra-

ha 6 nebo má s  majitelem – typicky hlavním 
městem – předjednané souhlasné stanovisko,” 
upozorňuje Jindřich Pinc, koordinátor projek-
tu Nápad pro Šestku II.
„Z  minulého ročníku nám rovněž vyplynulo 
několik lokalit, kde je v tuto chvíli velmi složi-
té dělat jakékoli zásahy. Jde například o  Park 
Maxe van der Stoela, oboru Hvězda či plochy 
rybníků na  území městké části. Doporučuji 
tedy případné nápady do těchto míst předem 
konzultovat, třeba na  veřejných setkáních 
v únoru,“ vysvětluje koordinátor.  

Hlasovat se bude v říjnu
Po  ukončení přihlašování nápadu bude mít 
radnice čas do konce května na první kolo je-
jich posouzení, hodnotit se bude hlavně reali-
zovatelnost a umístění. Navrhovatelé pak bu-
dou mít čas zhruba do konce prázdnin, aby své 
projekty upravili dle případných připomínek 
městské části, a  nápady pak mohly být zařa-
zeny do závěrečného hlasování. To bude pro-
bíhat v  říjnu, opět prostřednictvím hlasovací 
aplikace společnosti Demokracie 2.1, vzápětí 

budou vyhlášeny výsledky.  Realizace bude 
probíhat z velké části v roce 2019. Do druhého 
projektu lze přihlašovat i projekty, které neu-
spěly při prvním participačním projektování.

Informační a konzultační setkání 
k Nápadu pro Šestku II se uskuteční:

pondělí 15. ledna. – 18 hodin
ZŠ Emy Destinnové
úterý 20. února – 18 hodin
Skleněný palác 
středa 21. února – 18 hodin
ZŠ Petřiny Sever
Aktuální informace najdete na www.napad-
prosestku.cz a mamnapad@praha6.cz

CO MUSÍ OBSAHOVAT 
NÁPAD 

Další průzkum se zaměřil na  pohyb po  hlavní 
trase parku, po níž se nejvíce pohybují přede-
vším běžci (28 %), dále jezdci na  kolečkových 
bruslích (18 %) a  chodci (17 %). O  víkendu se 
na  hlavní trase pohybuje nejvíce lidí ve  dvou 
špičkách mezi 10. a 12. hodinou a 15. a 16. ho-
dinou. Ve všední den je zde špička dopoledne 
mezi 9. a 12. hodinou, což je rozdíl oproti prů-
zkumu dělaném v celém parku.

Dalším realizova-
ným projektem je 

odpočinkové místo 
na Bílé Hoře.
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SPOLEČNOST SNEO JE JEDINÝM 
SPRÁVCEM MAJETKU MĚSTSKÉ 
ČÁSTI. JEJÍ OBRAT SE POHYBU-
JE KOLEM STO MILIONŮ KORUN. 
PŘES DVĚ TŘETINY PRACÍ JE UR-
ČENO PRO MĚSTKOU ČÁST A TEDY 
I PLACENO Z RADNIČNÍCH PENĚZ. 
ZBYTEK OBRATU TVOŘÍ SLUŽBY, 
KTERÉ SNEO POSKYTUJE NAPŘÍ-
KLAD SPOLEČENSTVÍM VLASTNÍKŮ 
JEDNOTEK, BYTOVÝM DRUŽSTVŮM, 
DÁLE JDE O PŘÍJMY Z AREÁLU 
PETYNKA, VLASTNÍCH PRONÁJMŮ 
NEBO KOMUNÁLNÍCH SLUŽEB PO-
SKYTOVANÝCH JAK ORGANIZACÍM, 
TAK FYZICKÝM OSOBÁM.

SNEO vzniklo 1. ledna 2004 jako akciová spo-
lečnost po  transformaci tehdejší příspěvkové 
organizace – podniku bytového hospodářství. 
Jediným akcionářem je městská část Praha 6.  
„Důležitou roli v propojení radnice a SNEO hra-
je dozorčí rada sestavená ze zástupců koalice 
i opozice, která pravidelně kontroluje strategic-
ké i významné exekutivní kroky představenstva 
společnosti – například nakládání s  majetkem, 
postup modernizace Petynky nebo postup 
v projektu areálu Na Dračkách,“ doplňuje Jaro-
slav Holý (ANO), předseda dozorčí rady SNEO.

SPRÁVA NEMOVITOSTÍ 
Správa nemovitostí, respektive privatizace byto-
vého fondu, byl hlavní důvod, proč SNEO před 
lety vzniklo. Tuto činnost vykonává stále, ačkoli 
došlo k útlumu prodeje bytů, a naopak v tomto 
volebním období se společnost stala jediným 
správcem nemovitostí Prahy 6. „Tento na  první 
pohled banální krok ovšem znamenal zdvojná-
sobení objemu spravovaných nemovitostí, což 
vedlo k  nutnosti posílení správního oddělení. 
Protože jsme chtěli zároveň i  zkvalitnit službu 
správy nemovitostí, veškerý majetek Prahy 6 
jsme zaevidovali v  novém IT systému,“ říká To-
máš Jílek, předseda představenstva SNEO. A vy-
světluje, k  čemu nový IT systém je: „Umožňuje 
nejen detailní pasportizaci objektů, automatic-
kou přípravu vyúčtování služeb a další digitaliza-
ci správních činností, ale zejména také sledová-
ní reklamací občanů – jak rychle jsou vyřizovány 
a  zda ve  firmě neexistují místa, kde by se stíž-
nosti a připomínky zdržovaly.“ Do budoucna by 
tento systém měl být prostřednictvím internetu 
přístupný i  občanům, aby i  oni mohli sledovat 

svá podání v  reálném čase. A  vždy věděli, kdo 
konkrétně se jejich stížností či návrhem zabývá.
V současnosti SNEO spravuje pro městskou část 
Praha 6 přes dva tisíce bytových jednotek, ne-
celých tisíc pozemků, padesát budov základních 
a mateřských škol a třicet sedm staveb se speci-
fickým určením, což jsou například Písecká brá-
na, Pelléova vila, domy s pečovatelskou službou, 
divadla. Vedle toho spravuje bezmála dva tisíce 
bytových a  nebytových jednotek pro bytová 
družstva a společenství vlastníků jednotek.

KOMUNÁLNÍ ODDĚLENÍ 
Zřejmě nejčastěji se setkávají obyvatelé Pra-
hy 6 s pracovníky komunálního oddělení SNEO. 
Vzniklo před dvěma lety, kdy společnost prochá-
zela restrukturalizací – radnice omezila prodej 
majetku a  SNEO hledalo další příležitosti pro 
uplatnění. Tak vzniklo středisko komunálních 
služeb se šestnácti kmenovými pracovníky, 
kterým pomáhá i  několik brigádníků. Starají 
se o  zimní i  letní úklid komunikací a  chodníků 
a také o zeleň. Nyní, tedy v zimním období, za-

městnance střediska můžete potkat například 
na  Ořechovce, v  Břevnově nebo Střešovicích, 
kde pečují zhruba o sedmdesát tisíc metrů čtve-
rečních ploch chodníků, v létě pak obhospoda-
řují sto třicet tisíc metrů čtverečních, například 
na Ořechovce, Břevnově či Veleslavíně. „Největší 
plochou, o níž se staráme, je Ladronka, dále zá-
meček Kajetánka. Oddělení také uklízí a udržuje 
devět dětských hřišť na území městské části,“ vy-
jmenovává Petr Macháček, místopředseda před-
stavenstva SNEO. Že by společnost tato místa 
označila tabulkami či cedulemi, aby každý věděl, 
že se stará právě o  tento trávník či hřiště, však 
zatím neplánuje. „Naši lidé a  technika mají jed-
notné označení s logem společnosti, podle toho 
je občané poznají. A pro nás je lepší než nějaká 
tabule, když vidí na daném místě pracovat naše 
lidi a stroje,“ dodává Petr Macháček. 
Práci tohoto střediska však mohou využívat růz-
né organizace, SVJ či bytová družstva. Ti si tak 
mohou objednat například pronájem a  odvoz 
odpadu velkoobjemovým kontejnerem, stej-
ně jako drobné údržbářské práce a  podobně. 
O tom, že zřízení tohoto střediska byl dobrý po-

TÉMA VYDÁNÍ

SNEO LETOS ZAHÁJÍ REKONSTRUKCI POL IKLINIKY, 
ZA ROK STAVBU KRYTÉ PETYNKY
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Připravila Magdaléna Krajmerová, Foto: SNEO a. s.

TÉMA VYDÁNÍ

čin, svědčí i hospodářské výsledky – v loňském 
roce činily jeho tržby přes deset milionů korun. 
A tato částka, stejně jako zájem stále rostou.
 

INVESTIČNÍ ODDĚLENÍ 
Minulé vedení městské části rozhodlo, že vznik-
ne ve  společnosti SNEO investiční oddělení, 
které svým výkonem služby nahradí odbor in-
vestic na úřadu městské části. Současná koalice 
rozhodnutí neměnila. „Je pravda, že mezi naše 
priority nepatřilo vracení investičního odboru 
zpět na radnici, i když nevylučuji, že se tak v bu-
doucnu nestane. Nejprve je ale třeba určit, které 
investice by si ponechalo SNEO a co by naopak 
přešlo zpět na radnici,“ konstatuje starosta On-
dřej Kolář (TOP 09) a dodává, že takovou analý-
zu ani odhad zatím radnice nemá. „A pokud se 
SNEO nedopustí nějakého fatálního lapsu, což 
neočekávám, není nyní hlavní prioritou takovou 
analýzu dělat,“ upřesňuje starosta. Toto odděle-
ní, které se zabývá projektovou a  inženýrskou 
činností, své služby poskytuje pouze městské 
části a jako jediné má tedy příjmy pouze z roz-

počtu městské části. Investiční oddělení dopl-
nilo nové oddělení přípravy a  kontroly staveb, 
jehož úkolem je zejména kontrola rozpočtů 
a projektových  dokumentací. 
„V minulosti městská část spoléhala na rozpočty 
předložené projektanty a neměla žádnou kont-
rolu nad tím, zda jsou uváděná čísla objektivní. 
To se změnilo a SNEO má v současnosti k dispo-
zici standardní programy používané ve staveb-
nictví a připravuje takzvané slepé rozpočty pro 
výběrová řízení,“ vysvětluje Tomáš Jílek. Služby 
tohoto oddělení využívají především odbor 
školství a odbor správy majetku úřadu městské 
části. Pod jejich dohledem se ročně vysoutěží 
a následně proinvestuje mnoho desítek milionů 
korun z radničního rozpočtu. Ve školství jsou to 
zejména rekonstrukce školních jídelen, opravy 
a  zateplování školních budov, vybavení a  zaři-
zování sportovních hřišť a tělocvičen, výstavba 
nových tříd nebo celých mateřských škol. Pro 
odbor správy majetku realizuje SNEO zejmé-
na opravy obecních bytů, nebytových prostor 
a  dalších objektů. U  všech investičních staveb 
SNEO pro městskou část provádí veškerá výbě-
rová řízení na dodavatele, kteří opravy či stavby 
provedou, následně dohlíží na  jejich realizaci 
a  případně radnici zastupuje v  reklamačních 
řízeních. Nově realizuje společnost i drobné sta-
vební činnosti prostřednictvím vlastních komu-
nálních služeb. 

PETYNKA
SNEO má v péči i venkovní plavecký areál Petyn-
ka s vyhřívaným bazénem. „Loni ho během pěti 
měsíců, kdy byl v provozu, navštívilo 85 tisíc ná-
vštěvníků,“ komentuje minulou sezónu Petr Ma-
cháček. . Pokud nedojde k dostavbě areálu, jen 
těžko lze toto číslo významně zvyšovat. Provoz-
ní hospodaření neskončilo ve ztrátě, a to i díky 
doplňkovým službám, které jsou tady nabízeny. 

SNEO se snaží každý rok přijít s novou atrakcí či 
službou, a  tak zde návštěvníci mají k  dispozici 
masáže, cvičení, hlídání dětí v dětském koutku, 
aquazorbing, trampolínu, půjčování lehátek 
a samozřejmě občerstvení.
SNEO však vyvíjí i  vlastní činnost nezávislou 
na  městské části. Další příjmy jí tak přináší ze-
jména pronájem nemovitostí, bytových a neby-
tových prostor. Společnost je majitelem několika 
desítek bytů a nebytových prostor, nejvýznam-
nější je komerční budova Na Dračkách. Nově se 
snaží rozšiřovat služby v oblasti prodeje nemo-
vitostí jak pro městskou část, tak i jiné subjekty. 

140 VÝBĚROVÝCH ŘÍZENÍ 
ZA 3 ROKY 
Za poslední tři roky, kdy ve společnosti působí 
stávající představenstvo, vypsalo SNEO na  140 
výběrových řízení v hodnotě 310 milionů korun. 
To vše bez jediné námitky, bez jediného odvo-
lání, bez jediného podání na ÚOHS a bez jediné 
žaloby. V průměru soutěží ceny deset až patnáct 
procent pod kontrolními rozpočty. Každoročně 
prochází hospodaření společnosti a  zadávání 
zakázek auditem městské části, auditem magis-
trátu hlavního města Prahy a  opakovanými 
kontrolami dozorčí rady SNEO a některé i kont-
rolním výborem zastupitelstva Prahy 6. „Mnoho 
informací o společnosti a hospodaření je dohle-
datelné ve  veřejných zdrojích, nejen na  webo-
vých stránkách společnosti a  v  takzvaném 
Profilu zadavatele, ale i  ve  Věstníku veřejných 
zakázek, výročních zprávách a podobně. V sou-
ladu se zákonem zveřejňuje uzavřené smlouvy 
nově také v Registru smluv,“ reaguje Tomáš Jílek 
na kritiku, že se o hospodaření společnosti málo 
ví. Zároveň však dodává, že některé informace 
jsou důvěrné a  mají charakter obchodního ta-
jemství. Jejich ochrana je odpovědnost předsta-
venstva daná zákonem. 

SNEO LETOS ZAHÁJÍ REKONSTRUKCI POL IKLINIKY, 
ZA ROK STAVBU KRYTÉ PETYNKY
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TÉMA VYDÁNÍ

DVACETILETÉ DISKUSE O DOSTAV-
BĚ PLAVECKÉHO AREÁLU PETYNKA 
MAJÍ PRVNÍ HMATATELNÝ VÝSLE-
DEK – V ZÁVĚRU LOŇSKÉHO ROKU 
BYLA PODÁNA ŽÁDOST O ÚZEMNÍ 
ROZHODNUTÍ, COŽ JE VŽDY PRVNÍ 
KROK, KTERÝ VEDE K VYDÁNÍ STA-
VEBNÍHO POVOLENÍ. 

Pokud by vše probíhalo podle plánu, naváže 
na  již probíhající územní řízení dokumenta-
ce pro stavební povolení, na  jejímž základě 
by měla být v  roce 2019 zahájena výstavba. 
Na  přelomu roku 2020 a  2021 by krytý bazén 
mohl přivítat první návštěvníky.
Přípravou projektové dokumentace je pově-
řený ateliér A11 z  Hradce Králové, který byl 
vybrán ve  veřejné soutěži. Jako podklady mu 
slouží studie společnosti BFB a vítězný architek-
tonický návrh studentky ČVUT Kristýny Ulrych-
ové. Finální návrh byl ve virtuálním modelu vy-
tvořeném pro 3D brýle představen zástupcům 
městské části a zastupitelům a stejnou příleži-
tost by měli dostat i občané. 
V  kryté části Petynky by měli mít návštěvníci 
k dispozici bazén o délce 25 metrů, dětský svět 
s  relaxačními bazény pro celou rodinu, čtyři 

skluzavky s  převýšením osm metrů, saunový 
svět a  multifunkční bazén, který dopoledne 
bude sloužit pro výuku těch nejmenších a v od-
poledních hodinách se promění v  adrenalino-
vou atrakci – umělou surfovou vlnu. Zároveň 
s dostavbou bazénu bude výrazně zkvalitněno 
stravování a občerstvení, kromě nového rychlé-
ho občerstvení zde vznikne i  restaurace, která 
bude přístupná i samostatně. 
Městská část a společnost SNEO řeší i parková-
ní v okolí Petynky, neboť více návštěvníků spor-
tovního areálu bude znamenat i  větší nároky 
na  parkování. To je v  současnosti řešeno par-
kovacími místy na  povrchu. Praha 6 však pro-
střednictvím SNEO jedná s developerem, který 
v  těsné blízkosti Petynky plánuje stavět nový 
dům i s podzemními garážemi, zda by jich část 
nemohla sloužit pro návštěvníky sportovního 
areálu. A zda by nemohly být přímo propojené 
s areálem, aby lidé prošli přímo z auta až k po-
kladnám bazénu. 
Předpokládané náklady na stavbu krytého are-
álu Petynka se pohybují kolem dvou set milio-
nů korun. Praha 6 se bude snažit do financování 
nejen zapojit hlavní město, ale také získat část 
peněz z evropských dotací. Už nyní SNEO vytvá-
ří peněžní rezervy na jejich spolufinancování.

Rekonstrukce 
Polikliniky  
Pod Marjánkou
REKONSTRUKCE POLIKLINIKY POD 
MARJÁNKOU – POKUD NEDOJDE 
K NEPŘEDVÍDATELNÝM KOMPLIKA-
CÍM – BY MĚLA ZAČÍT NA PODZIM 
LETOŠNÍHO ROKU. 

Už v nejbližších týdnech by se měla stát budo-
va polikliniky plně bezbariérovou. V  současné 
době pokračuje výměna výtahů a v nejbližším 
období by mělo být doplněno i  další zařízení, 
které zpřístupní celou budovu i  lidem s  pohy-
bovým handicapem nebo na vozíku.
„Zároveň běží zakázka na dopracování projek-
tové dokumentace a  řeší se i  stavební a  reali-
zační plán celé rekonstrukce, kde bude stano-
veno, co se kdy bude opravovat, kam se v  té 
době přestěhují ordinace lékařů a  podobně. 
Na základě těchto dokumentů vznikne harmo-
nogram celé stavby,“ vysvětluje Lukáš Fiedler, 
člen představenstva SNEO a  zároveň dodává, 
že rekonstrukce za plného provozu je vždy ná-
ročnější a delší než ve zcela uzavřeném objek-
tu. Zvlášť proto, že jde o celkovou rekonstrukci, 
která se dotkne inženýrských sítí, tedy rozvodů 
vody, elektro, odpadů, topení, schodišť, sociál-
ních zařízení… Při tom i při jejich výměně musí 
zůstat v části, kde budou lékaři ordinovat, stále 
funkční.
Dokumentace se zpracovává nejen v  souladu 
s již vydaným a částečně realizovaným staveb-
ním povolením, ale také v souladu s dislokační 
studií, která byla vypracována po  dohodě se 
stávajícími nájemci – lékaři. Dokumentace by 
měla být hotova v  dubnu a  do  konce pololetí 
proběhne výběr stavební firmy. Pokud nedo-
jde ke  komplikacím, s  rekonstrukcí se začne 
na podzim letošního roku.

GARÁŽE PRAŠNÝ MOST 
Mezi další činnosti, které SNEO vykonává, 
je správa a  provozování podzemních ga-
ráží v  ulicích Wuchterlova/Kafkova. Během 
letošního jara by k  nim měly přibýt i  garáže 
na Prašném mostě, kde by 350 míst ve třech 
podlažích mělo sloužit jak rezidentům, tak 
komerčním subjektům i turistům a lidem při-

jíždějícím například ze Středočeského kraje 
do  práce. Cenu parkovného pro rezidenty 
stanovuje městská část, očekává se, že by 
měla být 800 korun za měsíc, podobně jako 
v  nedalekých garážích na  Letné. SNEO tak 
bude mít brzo na  starost 550 parkovacích 
míst. Pokud by se zrealizovaly plánované 
garáže na  Petynce, přibudou jich další dvě 
stovky. 

Dostavba areálu Petynky 
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POLITICKÁ DISKUZE

Jak hodnotíte činnost společnosti SNEO? 

PETR MACHÁČEK / ANO
Hodnocení SNEO lze jednoduše 
vzít přes fakta. Je to jediný správce 
nemovitostí MČ Prahy 6 – ke kaž-
dé má aktuální pasport (technický 
popis) i  ekonomická a  adminis-

trativní data, což v  minulosti nebylo k  dispo-
zici. Stará se mimo jiné i o Petynku (až 104 tis. 
návštěvníků/rok) a  přestože se o  tom již 20 let 
mluvilo, za poslední měsíce dokázalo posunout 
dostavbu areálu a  nejpozději v  roce 2021 se 
můžeme koupat komfortně pod střechou. Jen 
za poslední 3 roky vypsalo SNEO přes 140 výbě-
rových řízení v hodnotě 310 mil. Kč. Bez jediné 
námitky či odvolání.  

JAN VACÍŘ / KDU-ČSL
Celý systém správy majetku měst-
ské části byl v  tomto volebním 
období reformován, byly vypově-
zeny nevýhodné smlouvy s býva-
lými správci a správa všech budov 

v majetku městské části byla svěřena naší vlast-
ní firmě SNEO. Je zásluhou současného vedení, 
že tento převod proběhl hladce a správa majet-
ku nyní funguje výrazně lépe a  efektivněji než 
dříve. Složitější situace je v  otázce investičních 
projektů, které mělo SNEO na starosti, ale které 
narazily na politické problémy a nepostupují tak 
dobře a rychle, jak jsme doufali. Příkladem může 
být nevyjasněná situace ohledně památkové 
ochrany Polikliniky Pod Marjánkou. Jsou zde ale 
samozřejmě i problémy, například situace okolo 
úpravy areálu Petynka, kde došlo k  řadě změn 
v projektu a vzhledem k tomu, že jde o poměrně 
nákladný projekt, je třeba, aby SNEO postupo-
valo co nejvíce ve spolupráci s vedením městské 
části. Závěrem jen malý dovětek – SNEO je na-
ším „zlatým vejcem“ – přináší každý rok více než 
100 milionů do rozpočtu městské části.

IVAN HRŮZA / KSČM
SNEO, a.s., je hýčkaným dítětem 
politických koalic vládnoucích 
v  Praze 6. Pro vybrané politiky 
a  jejich spřízněnce poskytuje 

funkce se štědrými odměnami. Proti vůli ko-
munistů byl do  této firmy léta vkládán obecní 
majetek, který se tím vytratil z  přímé kontroly 
zastupitelstva. Odmítli jsme ztrátový výdaj 75 
miliónů Kč jako cenu za koupi FIMOS, a.s. Nyní 
nesouhlasíme s výprodejem majetku v projektu 
Dračky. Rada MČ Prahy 6 pronajímá firmě SNEO, 
a.s. majetek města pod úrovní obvyklého ná-
jemného, se kterým tato firma podniká za  trž-
ní ceny. Jsou tak zkracovány příjmy MČ. Tento 
způsob řízení radnice nepovažujeme za jednání 
řádného hospodáře.

ONDŘEJ KOLÁŘ / TOP 09
SNEO je akciová společnost sto-
procentně vlastněná Prahou 6 
a „ovládaná“ radou městské části, 
která vykonává funkci valné hro-
mady. Za uplynulé tři roky prošlo 

přes SNEO zhruba 140 výběrových řízení, je-
jichž souhrnná hodnota přesáhla 300 milionů 
korun. SNEO zajišťuje pro Prahu 6 komplexní 
správu nemovitostí, vedle budovy radnice se 
stará např. i  o  areál Petynka a  další. Je pravda, 
že SNEO je často v  hledáčku jednotlivých za-
stupitelů, kterým se nepozdává styl práce naší 
společnosti. Je také ale pravda, že téměř veš-
keré výtky, které na adresu SNEO směřují, mají 
spíše politický podtext, než reálný základ. Důka-
zem budiž např. hlasování o projektu výstavby 
na Dračkách, který byl označován div ne za „tu-
nel století zlatých hochů ze SNEO“, nakonec jej 
ale svými hlasy podpořili i někteří opoziční za-
stupitelé. SNEO zastává obrovský kus práce, kte-
rý by jinak musela vykonávat radnice. Agenda, 
kterou má SNEO na starosti, je tak rozsáhlá, že 
i v ní se najdou problémy, rozhodně ale nepře-
važují nad pozitivy “.

JAKUB STÁREK / ODS
Smyslem, proč byla společnost 
v  roce 2004 na  dobu neurčitou 
založena, byl servis pro privatizaci 
obecních bytů a  správa obecních 
domů, pečovatelských domů, škol 

a školek, areálu Ladronky apod. Před třemi lety 
nové vedení radnice nenechalo ve SNEO kámen 
na kameni, kompletně vyměnilo vedení i dozor-
čí radu a  slibovalo nové fungování společnosti 
a  větší kontrolu ze strany radnice. Společnost, 
jejímž 100% vlastníkem je městská část, by 
měla především plnit úkoly rady. Zatím trvale 
na vyšuje počet zaměstnanců a snaží se  Praze 6 
dodávat služby, které doposud do dávaly speci-
alizované firmy. Dle mého názoru nastal čas vy-
hodnotit, zda potřeba vlastnit SNEO není překo-
naná. Developerskou činnost a  realitní činnost 
navrhuji minimalizovat, za  investice Prahy 6 
by měl být zodpovědný úřad. Pokud má SNEO 
fungovat, tak jen jako správcovská organizace, 
která se soustředí na nemovitosti ve vlastnictví 
městské části. 

RENÉ PEKÁREK / ČSSD
SNEO, a.s. je společností, jejímž je-
diným vlastníkem je MČ Praha 6. Ta 
přes tuto svoji společnost nechává 
realizovat stavby a opravy spravo-
vaných objektů za  velké peníze. 

Například dostavbu krytého bazénu na Petynce 
včetně zajištění parkování pro návštěvníky, zod-
povídá za rekonstrukci Polikliniky Marjánka, kde 
je stále spousta otazníků, zodpovídá za dořešení 
areálu Dračky, výstavbu nových půdních bytů. 
SNEO je také organizátorem veřejných zakázek 
pro Prahu 6, jejichž objem je každý rok v  řádu 
stovek milionů. V této souvislosti se musím ne-
gativně zmínit o zpožďování rozšiřování kapacit 
škol (např. ZŠ A. Čermáka), dlouhodobou nega-
tivní vizitku MČ– dům Dejvická 4, pomalou pří-
pravu bytového domu v ulici Gen. Píky aj. SNEO 
ale nemůže samo za  všechny průtahy. Je třeba 
zvážit, zda by nebylo vhodné, aby MČ měla in-
vestiční útvar, který bude zodpovědný za přípra-
vu staveb zejména pro odvětví školství. 

JAN LACINA / STAN
Před naším příchodem na radnici 
na konci roku 2014 sloužilo SNEO 
a. s. k málo srozumitelnému pře-
lévaní peněz mezi městskou částí 
a její akciovou společností. Marže 

za zprostředkování prodejů bytů, jiných nemo-
vitostí Prahy 6 i jiných činností byly nesmyslně 
vysoké. SNEO kvůli tomu odvádělo zbyteč-
ně vysoké daně z  příjmů právnických osob 
(v  součtu šlo o  zbytečně zaplacené desítky 
milionů korun), o vysokých platbách za právní 
služby, problematických investicích přes Key 

VLADIMIR ŠRAIER/ ZELENÍ
Velmi rozporuplně. Na jedné stra-
ně odvádí SNEO v  komunálních 
službách i  ve  správě majetku 
Prahy 6 převážně slušnou práci. 
Na  straně druhé chystá klíčové 

stamilionové projekty za velkého tajnůstkářství, 
přestože jde o  100% majetek Prahy 6. Na  do-
stavbu bazénu Petynka sice nemohla být údaj-
ně z časových důvodů vypsána architektonická 

soutěž, ale v režii SNEO se příprava tak vleče, že 
za tu dobu mohly proběhnout soutěže rovnou 
dvě. K veřejným zakázkám, které SNEO organi-
zuje pro Prahu 6 v hodnotě 100–200 mil. Kč roč-
ně, není možné žádným způsobem zjistit, které 
firmy byly osloveny a  kolik zakázky nakonec 
stály. Taková černá skřínka jako SNEO do hospo-
daření Prahy 6 nepatří a Zelení proto budou usi-
lovat o její zrušení nebo alespoň zásadní trans-
formaci a otevření.

Investments a  dalších nemluvě. Řadu těchto 
disproporcí se podařilo odstranit, jiné zatím 
ne. Je zjevné, že na straně městské části chybí 
silný a kompetentní partner, proto se nám jeví 
jako nutné iniciovat na  radnici Prahy 6 obno-
vení Odboru technických investic (OTI) a  také 
budeme po SNEO a.s. důrazně požadovat vyšší 
míru transparentnosti. V ní jsme zatím s mana-
gementem firmy společnou řeč nenalezli.
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ÚZEMNÍ ROZVOJ

Hlavní město Praha ve  spolupráci s  Institu
tem plánování a rozvoje zveřejnilo koncem 
loňského roku návrh Metropolitního plánu. 
Na jaře letošního rok by měl začít proces veřej-
ného projednání, čehož mohou využít nejen 
úřady a odborné instituce, ale i občané. Návrh 
Metropolitního plánu je k nahlédnutí na  webu 
plan.iprpraha.cz. Plán rozděluje území hlavního 
města na 718 lokalit, které vymezuje, pojmeno-
vává a stanovuje pro ně přesnější pravidla. Kaž-
dá z  lokalit má své jméno, charakter zástavby 
a veřejných prostranství a také specifický gene-
tický kód, který popisuje její vlastnosti a určuje, 
co je v daném území možné. Lokality jsou vy-
mezeny tak, aby se s nimi mohl každý obyvatel 
identifikovat. Je to například Ořechovka, Stře-
šovice, Hradčanská a podobně. 

Vnitroblok domů mezi ulicemi Čínská/Terr
onská /Albánská je využíván jako dětské hřiš
tě a hřiště na petanque, volejbal či nohejbal. 
Kromě toho slouží k rekreačním účelům. Loni 
na jaře se na radnici obrátili lidé z přilehlých 
domů a požádali o úpravu tohoto místa.
Správcem pozemku je Odbor dopravy a životní-
ho prostředí, který by v  budoucnu rád provedl 
úpravy právě ve spolupráci s místními obyvate-
li. Proto byla v prostoru vnitrobloku zveřejněná 
výzva, aby každý, kdo má nějaký podnět nebo 
nápad, jej zaslal na speciální e-mailovou adresu, 
která byla pro tento účel na radnici zřízena, ane-
bo poštou přímo na ODŽP.
V závěru roku byly tyto podněty vyhodnoceny, 
všechny příspěvky občanů byly pečlivě zváže-
ny. Nejžádanější nápady, které se mezi podně-
ty objevovaly nejčastěji, a navíc jsou v daném 
prostoru akceptovatelné, budou zohledněny 
ve  studii využití tohoto prostoru. Ta se začne 
zpracovávat v těchto dnech či týdnech.  Jakmi-
le bude dokončena, svolá radnice její veřejné 
projednání přímo na místě. Teprve potom bude 
zadáno zpracování konkrétní projektové doku-
mentace, podle které se prostor upraví.

NÁVRH NOVÉ BUDOVY MATEŘSKÉ 
ŠKOLY VOKOVICKÁ, KTERÁ MÁ 
NAHRADIT STARÝ OBJEKT, VYŠEL 
Z ARCHITEKTONICKÉ SOUTĚŽE. 
RADNICE NYNÍ PŘIPRAVILA SE-
TKÁNÍ NEJEN PRO LIDI Z OKOLÍ, 
KTEŘÍ BY SE O NOVÉ ŠKOLCE RÁDI 
DOZVĚDĚLI NĚCO VÍCE.

Ve čtvrtek 11. ledna v 17 hodin se uskuteční 
setkání ve  stávající školce (Vokovická 12a), 

kde místostarosta pro územní rozvoj Martin 
Polách (ANO) a  místostarosta pro školství 
Jan Lacina (STAN) spolu s autorským týmem 
seznámí místní občany, jichž se bude stavba 
nejvíce týkat, s vítězným soutěžním návrhem 
a dalšími podrobnostmi. „Věřím, že prezenta-
ce soutěžního návrhu povede k  jeho hlub-
šímu pochopení a  pomůže rychlé realizaci 
nové moderní školky, kterou si místní děti 
i učitelé zaslouží,“ říká  Martin Polách. 
Více informací lze získat na www.praha6.
cz/soutezms_vokovicka.

DOSTAVBA SILNIČNÍHO OKRUHU 
KOLEM PRAHY  SE PRO MĚSTSKOU 
ČÁST PRAHA 6, ALE I PRO CELÉ 
ÚZEMÍ HLAVNÍHO MĚSTA, STALA 
EXISTENČNÍ OTÁZKOU. PRAHA 6 JE 
CHYBĚJÍCÍ SEVEROZÁPADNÍ ČÁSTÍ 
OKRUHU POSTIŽENA NA HRANĚ 
ÚNOSNOSTI, VYVINE PROTO TLAK 
NA NOVÉHO PREMIÉRA.
„Česko má nového premiéra a my po něm bu-
deme požadovat, aby se dostavba silničního 
okruhu kolem Prahy stala pro novou vládu prio-
ritou. Všichni vnímáme, že se okruh dotýká celé 
naší země,“ říká  místostarostka pro strategický 
rozvoj Eva Smutná (TOP 09). „Vyvineme maxi-
mální úsilí pro to, aby se stavba, kterou minulá 
vláda zcela nepochopitelně vyřadila ze sezna-
mu prioritních staveb, začala budovat v  nej-
kratším možném termínu,“ dodává.
Expertní komise, kterou radnice sestavila, se už 
zabývala návrhy přemostění přes Vltavu, kde 
doporučuje užitnou variantu před budováním 
uměleckého díla. „V  případě okruhu ale prefe-
rujeme rychlost výstavby a  tomu odpovídají-

cí konstrukci. V  Alpách se také budují hlavně 
jednoduché a  funkční mosty,“ říká k  tomu Eva 
Smutná. Původní projekt přemostění kvůli prů-
tahům existuje už 20 let, nad jeho použitelností 
v  okamžiku výstavby proto visí velký otazník. 
„Protože máme bohaté zkušenosti s  tunelem 
Blanka, nechceme dopustit, aby se postavil 
okruh, a dopady na životní prostředí v navazují-
cích územích a zároveň do organizace provozu 
byly řešeny až následně, po mnoho let,“ dodává 
místostarostka.

Připomínkování 
Metropolitního 
plánu

Dostavba Silničního okruhu  
kolem Prahy

Úpravy 
ve vnitrobloku  
Albánská x Čínská

Městská část Praha 6 pořádá 15. ledna 
od 18 hodin ve Skleněném paláci 
seznamování stakeholderů s principy 
Metropolitního plánu Prahy. 

Setkání k MŠ Vokovická
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Připravila Magdaléna Krajmerová  
Foto: archiv ČVUT / Jiří Ryszawy

ČTYŘI ROKY STÁL PETR KONVA-
LINKA V ČELE NEJSTARŠÍ NEVO-
JENSKÉ TECHNICKÉ VYSOKÉ ŠKOLY 
NA SVĚTĚ. „ZA SVŮJ NEJVĚTŠÍ 
ÚSPĚCH POVAŽUJI ASI TO, ŽE 
JSEM SEHNAL VÍCE NEŽ MILIAR-
DU KORUN NA STAVBU BUDOVY 
INSTITUTU INFORMATIKY, ROBOTI-
KY A KYBERNETIKY,“ ŘÍKÁ REKTOR 
ČESKÉHO VYSOKÉHO UČENÍ TECH-
NICKÉHO, KTERÉ LETOS OSLAVILO 
310 LET OD SVÉHO ZALOŽENÍ.

Už víte, co budete dělat 1. února? 
Pořád totéž, co dělám, ale jen z jedné poloviny. 
Stále budu mít přednášky na  stavební fakultě 
z předmětu analýza konstrukcí, což je zastřešu-
jící předmět statiky, dynamiky a  pružnosti sta-
vebních konstrukcí, a  jsem vedoucím experi-
mentálního centra, tedy laboratoře zabývající 
se mimo jiné zatěžovacími zkouškami mostů. To 
je v posledních týdnech po pádu Trojské lávky 
velmi aktuální téma. 

Když se prezentuje ČVUT navenek, mluví se 
hlavně o fakultě stavební a architektury. Ale 
vy jich zde máte více? 
Ano, celkem osm a málo se také ví, že máme ja-
derný reaktor, který je sice umístěný v Holešo-
vicích v budově matematicko-fyzikální fakulty, 
ale více než sedm a dvacet let ho vlastní ČVUT. 
Pro klid dodám, že je to reaktor s nulovým vý-
konem, Praha se tedy nemusí bát jaderné reak-
ce. Ale známá je i dopravní fakulta, protože z ní 
pochází profesor Moos, bývalý ministr dopravy. 
Kromě fakult však máme i vysokoškolské ústa-
vy, Masarykův ústav vyšších studií, který měl le-
tos dvacáté páté výročí, anebo Kloknerův ústav, 
což je znalecký ústav v oboru stavebnictví. 

Máte i nový institut…
Ano, v  roce 2013 jsme založili Český institut 
informatiky, robotiky a  kybernetiky, který sídlí 
v nové budově ČVUT na Kulaťáku. Tento institut 
je v poslední době naše největší hvězda, proto-
že se stal národním centrem pro iniciativu, které 
říkáme Průmysl 4.0, respektive digitalizace prů-
myslu. Je to skutečně špičkový ústav, získal tři 
projekty z operačního programu Věda, výzkum 
a  vzdělávání v  celkové výši skoro půl miliardy 
korun. A  má společné projekty s  německým 
institutem pro umělou inteligenci v Saarbrücke-
nu, což je vědecké pracoviště jako to naše. 

Kolik studentů a  zaměstnanců má vlastně 
ČVUT  celkem? 
Máme dvacet jedna tisíc studentů a tři tisíce za-
městnanců.

Kolik z přijatých studentů vaši kolu dokončí?
Průměrně padesát procent. Snažíme se přijímat 

Rektor Petr 
Konvalinka
VYSOKÉ ŠKOLY 
DĚLAJÍ PRAHU 
SVĚTOVOU Prof. Ing. Petr Konvalinka, CSc.

95. rektor ČVUT v Praze 

  Český materiálový inženýr a vysokoškol-
ský pedagog, vedoucí Experimentálního 
centra Fakulty stavební

  V roce 2008 byl prezidentem republiky 
Václavem Klausem jmenován profesorem 
v oboru „Teorie stavebních konstrukcí 
a materiálů“
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ty lepší uchazeče o  studium, přestože velmi 
poklesla a bude ještě dva až tři roky dál klesat 
demografická křivka, zvlášť těch osmnáctiletých 
a devatenáctiletých, kteří mají šanci jít ze střední 
na vysokou školu. Proto jsme museli přistoupit 
na to, že nebereme jen ty nejlepší, ale i ty prů-
měrné. Těm druhým se pak snažíme nabídnout 
před přijímačkami nebo v  prvních semestrech 
doučovací kurzy, aby si doplnili znalosti, které 
nezískali na střední škole, protože například stu-
dovali střední průmyslovou školu, kde neměli 
tolik matematiky či fyziky.

Nebylo by řešení přijmout méně studentů?
To by sice šlo, ale pak bychom museli propustit 
část akademických pracovníků, což nechceme, 
chyběli by nám jinde. Třicet pět až čtyřicet pro-
cent našeho rozpočtu tvoří příspěvek od státu, 
jehož výše je závislá na počtu studentů.

Kde získáváte zbytek peněz? 
Ve  veřejných soutěžích a  zakázkách, jako jsou 
projekty a  výzkumné úkoly od  grantové nebo 
technologické agentury anebo rezortních mi-
nisterstev. Z  veřejných zdrojů musíme doplňo-
vat ročně tři miliardy korun, což je velmi obtížná 
věc a  ne vždy se podaří. Například úspěšnost 
v  podávání grantů je kolem dvaceti procent, 
tedy jen každý pátý projekt je takto financován. 
Ale my jako nejlepší technická univerzita v  re-
publice se snažíme zaměřit na evropské projek-

ty, protože tam mnoho českých škol žádosti ne-
podává. A jsme v tomto velmi úspěšní, dokonce 
úspěšnější než Karlova univerzita. Nyní tak řeší-
me padesát nadnárodních projektů financova-
ných Evropskou unií.

Co považujete za svůj úspěch jako rektora?
Sehnat více než miliardu korun ze státního 
rozpočtu na  financování nové budovy v  ulici 
Jugoslávských partyzánů, jejíž stavbu považu-
ji za  velký úspěch. Díky ní jsme mohli přesu-
nout rektorát ze Zikovy ulice, kde jsme dostali 
od VŠCHT výpověď z prostor, které v minulosti 
vždy patřily ČVUT. To je taková paradoxní si-
tuace, že jsme se ocitli v nájmu v naší budově, 
protože v  roce padesát tři došlo k  politickému 
rozhodnutí, že se ČVUT rozdělí na čtyři školy – 
ČVUT jako takové, VŠCHT, Vysokou školu eko-
nomickou a  Českou zemědělskou univerzitu. 
Kdyby to bylo zůstalo pohromadě, máme dnes 
šedesát tisíc studentů.

Nová budova budí emoce: buď se lidem vel
mi líbí, nebo velmi nelíbí. Je to tak? 

Ano, je to tak a je to zhruba padesát na padesát. 
Jedni ji nemají rádi, druzí říkají, že je to jakási 
perla Prahy 6. 

Do které skupiny patříte vy?
Já nesdílím ani jeden z těchto pocitů, stavím se 
k ní neutrálně, naučil jsem se s ní a v ní žít. 
Pokud ji hodnotím z  technického hlediska, tak 
předsazená fasáda z fólie je technická vymože-
nost. Tím, že tady je, šetříme asi dvacet procent 
nákladů na topení v zimě a klimatizaci v létě. Ale 
výhled z budovy na Kulaťák by byl samozřejmě 
hezčí, pokud by tady fólie nebyla. 

Ovšem tu fasádu máte jako jediní v celé Čes
ké republice. Kde se zrodil nápad zabalit bu
dovu do fólie? 
Autor této budovy, architekt Petr Franta, kte-
rý více než třicet let působil v Kanadě a navrhl 
mnoho výškových budov v Torontu a Montrealu 
a  byl na  stážích i  v  Japonsku, se právě tam in-
spiroval podobnými stavbami, jako je ta naše. 
Ve  světě existuje vícero budov s  touto předsa-
zenou fólií, které jsou staré dvacet či třicet let 
a fasáda si stále drží svoji kvalitu…

S  Kulaťákem souvisí i  spor o  pozemky 
a  na  tomto náměstí, který se ČVUT také 
týká…
To je zapeklitá věc, která souvisí i s oním vlast-
nictvím budovy v Zikově ulici, rozdělením ČVUT 

„MÁME DVACET JEDNA 
TISÍC STUDENTŮ A TŘI TISÍCE 

ZAMĚSTNANCŮ“

Nová budova rektorátu a Českého  
institutu informatiky, robotiky 

a kybernetiky byla postavena během 
rektroského období Petra Konvalinky.
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a  také změnou zákona v  roce 1998, díky níž 
mohly veřejné vysoké školy požádat o  vydání 
majetku, který měly takzvaně ve správě. A ten-
krát přišlo ministerstvo s návrhem, aby pozem-
ky, které měla fakticky ve správě VŠCHT, se vloži-
ly do developerského projektu, na němž se měly 
podílet čtyři instituce – ministerstvo školství, 
ČVUT, VŠCHT a tím čtvrtým byl tehdy vysoutěže-
ný soukromý subjekt – německá developerská 
společnost, která měla na Vítězném náměstí vy-
stavět komplex budov. Ten se měl skládat z aka-
demické části, což byla budova pro nás o podla-
hové velikosti asi deset tisíc čtverečních metrů 
a objekt VŠCHT s plochou kolem sedmi tisíc me-
trů. A kromě toho zde měl vzniknout komerční 
komplex, ovšem nikoli pro supermarkety, ale 
pro technologické firmy jako IBM, Honeywell, 
Siemens a podobně, které by sídlily v kampusu 
poblíž jednotlivých fakult a mohly s nimi nava-
zovat přímou spolupráci. Znělo to a  vypadalo 
velmi nadějně…

Kde se tedy stala chyba, že je pozemek stále 
prázdný? 
Kvůli tomu, že nebyly zcela jasné majetkové 
poměry středního pásu – to je to místo, kde se 
dnes konají farmářské trhy – se situace zkom-
plikovala. Pak vznikly nějaké architektonické 
návrhy, které se buď nelíbily Praze 6, nebo 
magistrátu. Najednou přišel rok 2002, a zatím-
co do té doby se neplatila daň z přidané hod-

noty z občanských staveb, které sloužily výuce, 
teď byla zavedena, a to ve výši pět procent. De-
veloper tak musel změnit celý koncept, protože 
nebyl schopen za prostředky, které by vydělal 
na té komerční části, vystavět budovy pro školy 
v provedení, v  jakém bylo původně domluve-
no. Probíhala jednání, jak snížit standard nebo 
zda třeba zmenšit podlahové plochy. A  mezi-
tím se pětiprocentní daň zvedla na devět pro-
cent, pak čtrnáct, devatenáct, dvacet jedna... 
Neustále se něco měnilo, developer prodal svá 
práva k  výstavbě jiným firmám, až pozemky 
vlastnil doktor Sekyra a  jeho společnost Dej-
vice centrum. A  mám pocit, že nyní většinový 
podíl  prodal firmám Penta a PPF, které by měly 
obnovit výstavbu na Vítězném náměstí. Ovšem 
VŠCHT považuje tyto pozemky za  svoje a  od-
mítá se o  ně, nebo o  případný zisk z  prodeje, 
s námi dělit.

I přes tyto spory však s VŠCHT spolupracuje
te v  rámci Kampusu Dejvice. Jak hodnotíte 
jeho přínos? 
Je mimořádný. My jsme před tím spolu mno-
ho nekomunikovali, což se teď změnilo. Jen 
pro úplnost dodávám, že kromě nás a  VŠCHT 
je  členem také Katolická teologická fakulta 
UK, Ústav organické chemie a  biochemie, Ná-
rodní technická knihovna, městská část Pra-
ha 6 a  magistrát. Uzavřeli jsme memorandum 
o spolupráci a na společný účet vkládáme malé 
prostředky, za  něž organizujeme pro studenty 
a  spolupracovníky, kteří zde žijí a  pracují růz-
né akce, například v  prosinci jsme rozsvěceli 
sakury, pořádáme biatlonový běh kampusem. 
Letos bychom také chtěli udělat vlastní majáles 
místo té velké komerční akce, co se koná v Le-
tňanech a  už dávno neodpovídá původnímu 
duchu oslav. Tedy spolupráce funguje. Ale ony 
i  ty vztahy, které navenek vypadají vyostřeně, 
 protože jde o  zhruba miliardu korun, což je 
asi hodnota těch pozemků, tak na každodenní 
úrovni a  spolupráci fungují normálně. Můžu 
říct, že jsem s  panem rektorem Melzochem 
 kamarád.

Nejen pan rektor Melzoch, ale i  jiní rektoři 
Prahy si tak trochu stěžují na to, že zatímco 
vysoké školy v  jiných městech jsou brané 
jako něco prestižního a  radnice do  nich in
vestují, Praha je bere jako samozřejmost. 
Máte stejný pocit? 
Ano, Praha si moc svých univerzit neváží. Hlav-
ní město jako takové má v sobě sto dvacet tisíc 
studentů, osm veřejných a jednu státní vysokou 
školu, což je policejní akademie, každoročně 
do ní přijíždí dvacet tisíc zahraničních studentů 
z  padesáti zemí světa. Vysoké školy tedy tvoří 
Prahu světovou a  Praha je světová, protože je 
univerzitní město. Po  letech, kdy spolupráci 
s univerzitami moc nebylo přáno ze strany po-
litiků, tak současné vedení Prahy 6 a  starosta 

Kolář si toho, že na  území Prahy 6 sídlí velké 
univerzity, váží. A deklarují, že jsou rádi, že nás 
zde mají. Také nám to dělá dobře. Ale například 
i  s  magistrátem spolupracujeme na  e-govern-
mentu nebo v  rámci smart city na  digitalizaci 
v dopravě a dalších oblastech…

Prozraďte, co nás tedy ještě čeká kromě chyt
rých laviček a kontejnerů na odpad?
Ještě smart chodník a smart zastávka. 

Co budou umět? 
Všechno, na co si vzpomenete. Například chytrý 
chodník bude vyhřívaný, když bude třeba, aby 
byl vyhřívaný, protože mrzne. Také půjde rozsví-
tit, aby chodci viděli, že je někde zvýšený práh 
a  nezakopli, zvládne navigovat slepce, aby se 
jim nic nestalo, bude šířit wif i, mohou tam být 
osazená i čidla, která zaznamenají, kolik lidí mís-
tem prošlo. 

Vaším oborem, pokud to tak lze říci, jsou 
mosty. Proč právě ty? 
Byl to můj sen. Chtěl jsem být nejprve zedník, 
pak mě lákalo mosty projektovat, tak jsem si 
vybral na stavební fakultě obor konstrukce do-
pravních staveb, ačkoli je jeden z  nejtěžších. 
A měl jsem to štěstí, že jsem po roce devadesát 
odjel do  Londýna, kde jsem se dostal k  pro-
jektování tří mostních konstrukcí na  dálnici 
mezi Gatwickem a  Londýnem, které se poz- 
ději  realizovaly. Ale celou řadu realizací mám 
i v Čechách a na Moravě, a také rozhledny i ro-
dinné domy. 

Když toho o  mostech tolik víte, nebojíte se 
po nich chodit? 
Vůbec se nebojím. Znám možná stovku projek-
tantů a  žádný z  nich by práci nepodcenil, aby 
mohla konstrukce spadnout. Je to obrovská 
zodpovědnost, srovnatelná s  medicínou, kdy 
vlastně také zachraňujete lidské životy, i když ji-
nak. A že mosty a lávky padají, to je bohužel věc 
zanedbané údržby. 

Který most považujete za nejkrásnější či nej
zajímavější? 
Golden Gate v San Franciscu je moje modla. Už 
i  proto, že jeho projektant a  stavitel, který ho 
dělal několik desítek let, na něm zemřel. Úchvat-
nou stavbu máme i v Praze, ačkoli se o ní nemlu-
ví v superlativech kvůli předraženosti – Trojský 
most. To je skutečně krásná stavba.

„VYSOKÉ ŠKOLY TVOŘÍ 
PRAHU SVĚTOVOU A PRAHA 

JE SVĚTOVÁ, PROTOŽE JE 
UNIVERZITNÍ MĚSTO“
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PREZIDENTSKÉ VOLBY 2018

Volba prezidenta republiky

Studentské volby v Praze 6 vyhrál Jiří Drahoš
V RÁMCI VZDĚLÁVACÍHO PROJEK-
TU ORGANIZACE ČLOVĚK V TÍSNI 
NAZVANÉHO JEDEN SVĚT NA ŠKO-
LÁCH PROBĚHLY UŽ V PROSINCI 
STUDENTSKÉ PREZIDENTSKÉ VOL-
BY. ZAPOJILA SE DO NICH I „ŠEST-
KOVÁ“ GYMNÁZIA JANA KEPLERA 
A NAD ALEJÍ. V OBOU DALI STU-
DENTI NEJVÍCE HLASŮ JIŘÍMU 
DRAHOŠOVI.

Tyto volby jsou určeny pro studenty středních 
škol a gymnázií starší 15 let, kteří se tak mohou 
seznámit s  principy zastupitelské demokracie 
a volebním systémem České republiky. 
Na Gymnáziu nad Alejí se z 358 patnáctiletých 

V PÁTEK A V SOBOTU 12. A 13. LED-
NA SE BUDE KONAT PRVNÍ KOLO 
PREZIDENTSKÝCH VOLEB. PRVNÍ 
DEN LZE HLASOVAT OD 14 DO 22 
HODIN, DRUHÝ OD 8 DO 14 HO-
DIN. V PŘÍPADĚ, ŽE ŽÁDNÝ Z KAN-
DIDÁTŮ NEZÍSKÁ NADPOLOVIČNÍ 
VĚTŠINU Z ODEVZDANÝCH PLAT-
NÝCH HLASŮ, PROBĚHNE DRUHÉ 
KOLO, A TO O DVA TÝDNY POZDĚJI 
– 26. A 27. LEDNA OPĚT VE STEJ-
NÝCH ČASECH. 

  Hlasovací lístky, na jejichž obálce je vyznače-
na adresa volební místnosti a číslo volebního 
okrsku, by měly být doručeny do  schránek 
nejpozději tři dny před volbami, tedy do  9. 
ledna. Pokud lidé hlasovací lístky nedosta-
nou, mohou si je vyzvednout přímo ve  vo-
lební místnosti, číslo svého okrsku a adresu 
volební místnosti zjistí i z aplikace na www.
praha6.cz v záložce Volba prezidenta 2018.

  Hlasovací lístky pro druhé kolo nejsou doru-
čovány do poštovních schránek, vyzvedáte 
si je přímo ve  volební mstnosti. Ta zůstává 
stejná jako v prvním kole.

  Protože Obchodní akademie na  Krupkově 
náměstí nemůže nadále poskytovat prostor 
pro zřízení volební místnosti, lidé z  tohoto 

okrsku 6010 budou chodit do nově zřízené 
volební místnosti v ZŠ Emy  Destinnové. 

  Nezapomeňte si vzít s  sebou do  volební 
místnosti platný osobní doklad, kterým pro-
kážete svou totožnost a státní občanství ČR 
(zejména občanský průkaz a  cestovní pas). 
Pokud hlasujete mimo své trvalé bydliště, 
potřebujete voličský průkaz.

  Volit může každý státní občan České repub-
liky, který alespoň druhý den volby dosáhl 
věku 18 let. Ve druhém kole volby může vo-
lit i občan, který alespoň druhý den  konání 
druhého kola volby dosáhl věku 18 let. 

  Pokud budete v době voleb mimo své trvalé 
bydliště, můžete si ještě zažádat o  voličský 
průkaz. Písemně – v listinné podobě s ově-
řeným podpisem nebo prostřednictvím da-
tové schránky  – musí žádost dojít na radnici 
do 5. ledna.

  Voličské průkazy si lze vyzvednout na úřadu 
městské části Praha 6 také na počkání, a to 
až do 10. ledna 16 hodin v prostoru recepce 
v 1. patře.

  Pro druhé kolo prezidentské volby lze žá-
dat o voličský průkaz písemně do 19. ledna 
16 hodin. Osobně si ho půjde vyzvednout 
od  15. do  24. ledna 16 hodin, a  to opět 
na úřadu městské části.

  Ve volební místnosti obdržíte úřední obálku, 
případně můžete požádat o  nový soubor 

hlasovacích lístků. S těmi vstoupíte za plen-
tu, do úřední obálky vkládáte hlasovací lís-
tek vámi preferovaného kandidáta, který 
nijak neupravujete.

  Voliči, kteří ze závažných důvodů – hlavně 
zdravotních – nemohou přijít do  volební 
místnosti, mohou požádat, aby k nim voleb-
ní komise poslala dva své členy s přenosnou 
schránkou, úřední obálkou a  hlasovacími 
lístky.

10 kroků, jak správně 
hlasovat

Více informací včetně adresy vašeho 
volebního okrsku naleznete na 
www.praha6.cz/volbaprezidenta.

a starších studentů zúčastnilo 149, tedy volební 
účast zde dosáhla 42 procent. Šest odevzda-
ných hlasů bylo neplatných. Vítězem se u  stu-
dentů tohoto gymnázia stal Jiří Drahoš, který 
získal 56 hlasů, druhý byl Marek Hilšer s 31 ode-
vzdanými lístky a třetí Mirek Topolánek, kterého 
volilo 14 studentů. Nejméně hlasů – tři – získal 
Vratislav Kulhánek. 
Jiří Drahoš s  81 hlasy (42,4 %) zvítězil ve  stu-
dentských prezidentských volbách i na Gymná-
ziu Jana Keplera, kde účast dosáhla 43 procent. 
Následoval Pavel Fišer, pro nějž se rozhodlo 
45 studentů a  Marek Hilšer s  37 hlasy. Pouze 
po  jednom hlasovacím lístku bylo odevzdáno 
pro  Jiřího Hynka a Vratislava Kulhánka.  
Obě školy tak kopírovaly celostátní výsledky 
jen částečně. Žáci a  studenti 397 gymnázií, 

středních škol a učilišť sice nejvíce hlasovali pro 
Jiřího Drahoše (33,59 %), druhý skončil Miloš 
Zeman (19,95 %), který na „šestkových“ školách 
získal jen 7 a  3 hlasy, Marek Hilšer (13,23 %) 
skončil třetí a Pavel Fischer (9,57 %) čtvrtý.

 Voleb v Gymnáziu nad Alejí se zúčastnilo  
149 studentů. Foto: archiv školy  

 Mirek Topolánek

 Michal Horáček

 Pavel Fischer

 Jiří Hynek

 Petr Hannig

 Vratislav Kulhánek

 Miloš Zeman

 Marek Hilšer

 Jiří Drahoš

Seznam kandidátů 
a jejich volební čísla
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Kromě terénní pečovatelské služby nabízí 
svým seniorům a  lidem s  postižením Měst-
ská část Praha 6 dva domy s pečovatelskou 
službou – v Dejvicích a v Liboci. Jsou určeny 
pro seniory,  jejichž zdravotní stav nevyža-
duje komplexní ústavní péči. Malometrážní 
bytové jednotky jsou určené pro bydlení 
zejména osaměle žijících seniorů, kteří jsou 

v  základních životních úkonech soběstační, 
ale pro zajištění některých potřeb potřebují 
z důvodu věku nebo zdravotního stavu po-
moc nebo péči jiné osoby. Zájemci o proná-
jem bytu v  DPS mohou kontaktovat Terezu 
Kaislerovou, tel. 220  189  613 z  Odboru so-
ciálních věcí ÚMČ Praha 6 nebo ji navštívit 
osobně, číslo dveří je  208.

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 JIŽ 
OD ROKU 2004 ZAJIŠŤUJE PRO 
SENIORY A ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÉ 
OBČANY SYSTÉM ELEKTRONICKÉ-
HO BEZPEČNOSTNÍHO DOHLEDU, 
NEBOLI TAKZVANÉ TÍSŇOVÉ VOLÁ-
NÍ, A TO PROSTŘEDNICTVÍM ZA-
PSANÉHO ÚSTAVU ŽIVOT 90. TOMU 
POSKYTUJE FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK 
NA NÁKUP ZAŘÍZENÍ, KTERÁ SE  
INSTALUJÍ V BYTECH KLIENTŮ. 
Tísňové volání sníží riziko, že v  případě samo-
statného bydlení zůstane senior při náhlých 
zdravotních potížích či zraněních bez pomoci. 
„Systém je určen těm, kteří se pro omezenou 
pohyblivost či osamělost necítí být zcela so-
běstačnými či bezpečnými, a  přesto touží žít 
ve svých domovech,“ říká radní pro sociální po-
litiku Milena Hanušová (TOP 09). Odborná po-
moc je poskytována nepřetržitě 24 hodin denně 
a sedm dní v týdnu.

Pevná linka nebo mobil nutné
Byt klienta, který má být připojen na  systém 
tísňového volání, musí být vybaven pevnou 
telefonní linkou nebo musí mít senior mobilní 
telefon. Jejich prostřednictvím je zajištěno au-
tomatické spojení s  centrálním dispečinkem 
s  nepřetržitou službou. Systém tísňového vo-
lání zahrnuje řídící jednotku, tísňové tlačítko, 
přijímač dálkového ovládání, ovládací skříňku 
a  prostorové čidlo. Tísňové tlačítko nosí kli-
ent neustále zavěšené na  krku nebo připnuté 

na ruce. Jakmile v jakékoli části bytu potřebuje 
pomoc, stiskne ho a automaticky dojde ke spo-
jení s dispečinkem. Přes telefonní přístroj s hlasi-
tou komunikací dojde k následnému hovorové-
mu propojení klienta s operátorem dispečinku. 
Klient se tak okamžitě dovolá pomoci a může se 
domluvit na její formě, tedy zda mu stačí zajiš-
tění návštěvy sousedů, blízkých osob, pracovní-
ků tísňové péče nebo je nutné zavolat lékaře či 
záchrannou službu, policii ČR, městskou policii, 
hasiče a podobně.

Prostorové čidlo hlídá i byt
Druhé z  čidel systému – prostorové – reaguje 
na pohyb v bytě. Pokud v nastaveném interva-
lu od  1 do  15 hodin senzor pohyb nezachytí, 
 dochází k automatickému hovorovému propo-
jení. Neozve-li se klient dispečinku, ten zajišťuje 
návštěvu v  bytě klienta, aby se zjistily důvody 
a  případná pomoc. Opouští-li klient svůj byt 
na delší dobu, než je nastavený časový interval, 

vypne otočením klíče v  ovládací skříňce funk-
ci časového dohledu, čímž se zařízení uvede 
do  stavu hlídání bytu. V  případě vniknutí cizí 
osoby do  bytu je tato skutečnost signalizová-
na dispečinku, který informuje policii. Od  roku 
2016 je služba tísňového volání v  ur čitých pří-
padech rozšířena o službu mobilní  tísňové péče 
– tísňový mobil. Aktuálně je  nabízen mobilní 
telefon Aligator, typ A870, který má na  zadní 
straně SOS tlačítko, po jehož stisknutí je vyslán 
poplach na  dispečink Života 90, a  tím dojde 
ke spojení a komunikaci s operátorkou. Tlačítko 
funguje po celé republice, všude tam, kde je po-
krytí signálem zvoleného mobilního operátora, 
ať už doma nebo mimo domov. 
Kromě toho je klientovi dále poskytována pre-
ventivní průběžná péče, kdy je operátorkami 
dispečinku (zdravotními sestrami) kontaktován 
minimálně jednou za  48 hodin. Při těchto pra-
videlných pohovorech se lidem dostávají rady 
o jejich zdravotních i sociálních problémech, lze 
zprostředkovat kontakty s příbuznými, přáteli či 
sousedy, předávají se požadavky pečovatelské 
službě a podobně.

Pro bezpečnost osamělých seniorů a zdravotně postižených

KDE HLEDAT POMOC
Měsíční poplatek za  tísňovou péči ve  výši 
400 korun u pevné linky a 550 korun u mo-
bilního telefonu si každý klient hradí sám. 
O poskytování služeb tísňového volání uza-
vře každý klient smlouvu s Životem 90.
Formuláře žádostí jsou k dispozici v sekreta-
riátu odboru sociálních věcí. Žádosti budou 
posouzeny Komisí pro sociální a zdravotní 
problematiku Rady městské části Praha 6, 
která sestaví pořadník žadatelů podle po-
třebnosti zohledňující věk a zdravotní stav.
V  případě zájmu o  tuto službu zašlete žá-
dost o  poskytování této služby na  Odbor 
sociálních věcí k  rukám vedoucí Odboru 
sociálních věcí paní Bc.  Jitce Köcherové, 
Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 
160 52 Praha 6 (případné informace na tel č. 
220 189 612 nebo 220 189 601).

Dva domy s pečovatelskou službou 
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Oslavy české státnosti jsou společným jme-
novatelem i  celoročního programu výstav 
v  Galerii Skleňák za  výlohami Skleněného 
paláce, která je veřejnosti zdarma přístup-
ná každý den po  celý rok. „Snažíme se dát 
prostor pozoruhodným a  výjimečným pro-
jektům, za  kterými jsou významné kulturní 
osobnosti, občanská sdružení, studentské 
projekty, výtvarné dílny dětí nebo architek-
tonické návrhy. Upřednostňujeme projekty 
související s Prahou 6, nebráníme se ale i akti-
vitám, které svým významem a přínosem pře-
sahují hranice naší městské části. Prostor do-
stanou zahraniční velvyslanectví, která zde 
sídlí a  mají tak jedinečnou příležitost před-
stavit svoji zemi, kulturu a životní styl českým 

občanům,“ vysvětluje dramaturgii výstav zá-
stupkyně starosty Eva Smutná (TOP 09), která 
za výstavnickou činnost zodpovídá. První le-
tošní výstavu „Židovské dědictví v Bulharsku“, 
která představí soubor fotografií uznávané-
ho fotografa Antoni Georgieva, připravuje 
Praha 6 společně s  Bulharskou ambasádou 
a Bulharským kulturním institutem.
V  únoru Galerie Skleňák společně se Spol- 
kem sběratelů a  přátel exlibris, který letos 
také slaví 100 let své činnosti, poodhalí ta-
jemství tzv. Péefek, papírových kartiček s přá-
ním do  nového roku, které vznikly v Čechách 
v 19. století. 
„Máme přislíbeny fotografie od významného 
československého reportážního a  dokumen-

tárního fotografa Alexandra Paula, které ma-
pují nejrůznější události v Praze 6. Plánujeme 
výstavu renomovaného sochaře Břetislava 
Bendy, který zhotovil sochy českých velikánů,“ 
nastiňuje místostarostka celoroční program. 
Se společností Post Bellum Praha 6 připravuje 
říjnovou výstavu „Paměť Prahy 6“ zaměřenou 
na nejdůležitější události naší městské části.
Praha 6 pokračuje ve  spolupráci s  galerií 
v obchodním centru Šestka, kde hned v prv-
ním týdnu nového roku bude představena 
výstava mapující Poutní cestu výklenkových 
kaplí od  bývalé městské brány na  Strahově 
až k františkánskému klášteru nedaleko Čer-
veného Újezdu. Výstavu bude možné zhléd-
nout do konce ledna.

ČESKÁ REPUBLIKA A JEJÍ DĚJINY 
LEMOVANÉ VÝZNAMNÝMI LETO-
POČTY KONČÍCÍMI OSMIČKOU 
„OSLAVÍ“ LETOS NĚKOLIK KULATIN. 
PRAHA 6 PŘIPRAVILA PRO VEŘEJ-
NOST VE SPOLUPRÁCI S MÍSTNÍMI 
INSTITUCEMI I ARMÁDOU ŘADU 
PŘIPOMÍNKOVÝCH AKCÍ. 
„Praha 6 pravidelně ctí památné dny a  vý-
znamné osobnosti, které žily či působily 
na jejím území. V roce 2018 budou i tyto vzpo-
mínkové a  pietní akty důstojnější a  mnohdy 
doprovázeny kulturními pořady,“ říká starosta 
Ondřej Kolář (TOP 09).
Letopočty, na  jejichž konci stála osmička, se 
pravidelně zapisovaly do  osudu českých dě-

jin. Klíčovým výročím tohoto roku je říjnových 
100 let od  založení samostatné Českoslo-
venské republiky. Ohlédneme se sto let zpět, 
kdy v  roce 1918 skončila první světová válka 
a  na  troskách Rakouska-Uherska vzniklo de-
mokratické Československo. Letošní rok je 
bohatý i na další výročí. Hned 1. ledna si připo-
mínáme 25 let od vzniku České republiky. 80 
let uplyne od Mnichovské dohody podepsané 
roku 1938 a o dalších deset let později, v úno-
ru 1948, přišel Vítězný únor, který znamenal 
reálný konec demokracie u nás. 50 let uplyne 
od uvolnění režimu v Československu, ale i ná-
sledné invaze vojsk Varšavské smlouvy 21. srp-
na 1968, která znamenala nástup normalizace.
Podle místostarosty Jana Laciny (STAN), kte-
rý projekt během celého roku koordinuje, je 
k  oslavám ideální příležitost: „Za  první čtvrt 
století České republiky se podařilo dobudovat 
vyvážený systém ústavních a  demokratických 

institucí, máme respektovaný a  fungující nej-
vyšší správní i ústavní soud, zavedenou druhou 
komoru parlamentu jménem Senát, o  jehož 
státotvorném významu se záhy začneme pře-
svědčovat, máme tu nezávislá veřejnoprávní 
média, to všechno dnes není ve střední Evropě 
vůbec obvyklá situace. Období fašismu i komu-
nismu však vedlo k tomu, že Češi si nestihli vy-
tvořit kladný vztah ke státu a vykazují k němu 
nízkou loajalitu. Ale stát není nic cizího, my 
jsme stát. Další čtvrt století České republiky, 
které nás čeká, je v  tomto smyslu tou nejlepší 
chvílí, kdy s touto myšlenkou vystoupit. I když si 
uvědomuji, že Češi vnímají víc 100 let od vzniku 
samostatného Československa, které důstojně 
oslavíme spolu s armádou 28. října.“ 
Praha 6 zahájila své aktivity tím, že společně 
s Vojenským historickým ústavem vydala pro 

2018: Rok osudových osmiček, rok české státnosti

Výstavy na téma 100 let republiky
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letošní rok reprezentativní kalendář s plakáty 
významného českého výtvarníka a představi-
tele československého odboje, autora propa-
gační grafiky za  boj za  vznik samostatného 
státu Vojtěcha Preissiga. 
V  červnu se uskuteční tradiční festival 
ve Hvězdě pod názvem Hvězda pro republiku. 
Jeho dramaturgie bude pro letošek přizpůso-
bena právě100. výročí republiky a posluchače 
seznámí s  vojenskými hudebními soubory. 
K  srpnovým událostem se váže také výročí 
největšího triumfu gymnastky Věry Čáslavské, 
čestné občanky Prahy 6. Na  olympijských 
hrách v Mexiku 1968 ukončila kariéru ziskem 
čtyř zlatých a dvou stříbrných medailí. Během 
slavnostního ceremoniálu předání medailí 
gestem mlčky protestovala proti okupaci Čes-
koslovenska, když stála společně na stupínku 
se sovětskou závodnicí. 50 let od této události 
na návrh Prahy 6 pravděpodobně dojde k pře-
jmenování Základní školy Petřiny-jih na školu 
Věry Čáslavské. 
Vrcholem oslav a klíčovým dnem celého roku 
bude 28. říjen, nejvýznamnější výročí v  no-
vodobé historii státu. Na  Evropské třídě se 
uskuteční přehlídka vojenské techniky, kterou 
organizuje Armáda ČR a  ministerstvo obrany. 
Vojenská přehlídka půjde od  Horoměřické 
po  Evropské třídě k  hotelu Diplomat. Praha 6 
přispěje k  oslavám vlastním kulturně spole-
čenským programem, který propojí vojenskou 
přehlídku na  Evropské se statickou ukázkou 
 bojové techniky na  Letenské pláni. Dejvická 
třída se stane místem pro lidovou veselici osla-
vující 100. výročí vzniku samostatného Česko-
slovenského státu. Podobně jako při oslavách 
70 let od  konce války Dejvickou zaplní stany 
vítězných mocností 1. světové války s válečný-
mi plakáty a občerstvením národních kuchyní.

Velkou pozornost bude v  roce české 
 státnosti Praha 6 věnovat opravám stáva
jících pomníků a  připravuje odhalení no
vých. Na Macharově náměstí na Ořechovce 
bude letos opraven pomník obětem 1. svě
tové války. 

U  této příležitosti plánuje Praha 6 připravit 
výstavu výsledků architektonické soutěže 
na úpravu centrálního prostoru. Pamětní des-
ka generála Josefa Mašína na  domě v  Liboci 
nese několik chybných údajů, i  tady se letos 
přistoupí k nápravě. Kancelář architekta také 
zahájí I. etapu rehabilitace centrálního moti-
vu pomníku na bývalém vojenském hřbitově 
u  hradeb na  rozhraní Hradčan a  Střešovic, 
na který se tímto vrátí pomník ve tvaru osmi-
cípé hvězdy s křížem včetně nápisů. 
Během jara se objeví dodatkové informační 
tabule na  pomníku maršála Koněva na  ná-
městí Interbrigády, jejichž cílem je sdělení 
všech historických informací o této osobnosti. 
Text navržený renomovaným historikem chce 
Praha 6 ještě nechat posoudit Vojenským his-
torickým ústavem, ÚSTR a  Ústavem moder-
ních dějin AV ČR. O  doplnění desek rozhodli 
v listopadu zastupitelé. 
Velkou snahou radnice je v  letošním roce in-
stalovat plastiku Vějíř Žofie Chotkové v zápolí 

Písecké brány, neboť 1. března uplyne 150 let 
od narození české šlechtičny a 28. června 104 
let od  její smrti během atentátu v  Sarajevu 
na jejího muže Františka Ferdinanda. Podoba 
vějíře vzešla ze soutěže, kterou zorganizova-
la Praha 6, ovšem výsledná podoba celého 
prostoru u  Písecké závisí na  realizaci ze stra-
ny Technické správy komunikací, která má 
 zpoždění. 
V letošním roce by městská část také ráda vy-
hlásila ideovou architektonicko – krajinářskou 
soutěž, která by přinesla návrhy na úpravu pi-
etního prostoru v  okolí mohyly bitvy na  Bílé 
hoře tak, aby v  roce 2020 u  příležitosti 400 
výročí bitvy bylo místo atraktivním vzpomín-
kovým prostorem. 

Dejvické bude vévodit pódium, kde se v  rám-
ci celodenního programu skuteční slavnostní 
shromáždění za  přítomnosti politiků a  vý-
znamných osobností veřejného života, koncert 
vojenské kapely Ondráš, vystoupení českých 
i  slovenských hudebních skupin a  interpretů. 
Umělecký soubor Dejvického divadla odehraje 
v divadle Semafor inscenaci hry Václava Havla 
z  roku 1992 „Zítra to spustíme“, která ztvárňu-
je budoucí politiky Československé republiky 
v  předvečer 28. října 1918. Program vyvrcholí 
koncertem symfonické básně Bedřicha Smeta-
ny „Má vlast“ v podání Ústřední hudby Armády 
České republiky.
Od  budovy Generálního štábu směrem na  Ví-
tězné náměstí Praha 6 umístí tematickou vý-
stavu na  velkoplošných bannerech. Expozice 
provede návštěvníky od  Dejvické třídy ke  sta-

nici metra Hradčanská historií pomocí od-
borných textů a  kopií autentických fotografií 
z  roku 1918. Výstava bude na  veřejnosti celý 
říjen. Na  dejvickém nádraží bude zájemcům 
zpřístupněn historický vlak Československých 
legií s výstavou o působení legionářů v Rusku, 
zapůjčený Československou obcí legionářskou. 
A  v  Masarykově salonku nádraží Dejvice bude 
zřízena provizorní polní pošta, ze které půjde 
odeslat dopisnice a pohledy s pamětním razít-
kem. Dozvukem říjnových oslav bude ke  Dni 
veteránů 11. 11. připravená výstava v  Písecké 
bráně, věnovaná ukončení 1. světové války.  
Náklady na  říjnové oslavy plánuje Praha 6 po-
krýt nejen z vlastního rozpočtu, do kterého za-
pojí magistrátem přidělené peníze z  hazardu, 
ale i díky podaným žádostem o grantovou pod-
poru z ministerstva kultury i z hlavního města.

Nové pomníky a oprava starých 

Vojtěch Preissig se svojí grafickou tvorbou mimořád-
ně angažoval za vznik republiky.



24 leden 2018

KULTURA A VOLNÝ ČAS

TENIS – NÁBOR
SK Aritma Praha 

Schůzka s rodiči 
dětí 4–7 let 

4. 4. v 18:00 
na tenisových 

PŘEDVÁNOČNÍ OBDOBÍ BYLO 
V PRAZE 6, JAKO JIŽ TRADIČNĚ, 
VELMI BOHATÉ NA RŮZNÉ DOBRO-
ČINNÉ A CHARITATIVNÍ AKCE PRO 
SENIORY A DĚTI ZE ZNEVÝHODNĚ-
NÝCH RODIN.

Pro seniory uspořádala městská část výlety 
na zahraniční vánoční trhy. Nově se mezi nimi 
objevily dva zájezdy do Bayreuthu. „Letos byla 
tato akce obohacena o  přijetí na  radnici, kde 
pro nás bylo připraveno krátké setkání s  ve-
dením tohoto partnerského města,“ říká radní 
pro sociální politiku Milena Hanušová (TOP 09). 
K  tradičním předvánočním akcím patřily i  ná-
vštěvy divadelních představení v  Semaforu 
a v Divadle v Dlouhé. 
V  obou domech s  pe čo vatelskou službou se 
uskutečnily vánoční besídky, kde byly seniorům 
předány pěkné dár kové balíčky, které zajistil 
odbor sociálních věcí. Stejné dostali i  osamělí 
senioři z Prahy 6.

Úspěšný  Vánoční bazááárek
Už popáté se letos uskutečnila charitativní 
akce Vánoční bazááárek v  divadel Semafor, 
organi zovaná Nadačním fondem Šestý smy-
sl. Ten vynesl celkem 202  075 korun – veřej-

ná sbírka do  pokladniček činila 25  074 korun, 
prostřednictvím DMS se vybralo 232 korun 
a  prodej předmětů na  samotném bazárku vy-
dělal 111 619 korun. Dalších 65 150 korun činí 
sponzorské příspěvky na transparentním účtu. 
Za získané peníze byly pořízeny dárky pro zdra-
votně postižené a sociálně znevýhodněné děti, 
které nadační fond vybírá ve spolupráci se soci-
álním odborem radnice. Farníci od Kláštera sv. 

Markéty pořídili dárky pod stromeček 25 dě-
tem ze sociálně slabých rodin. Druhým rokem 
se také zapojila facebooková skupina Dejvic-
ká parta a  její členové pro rodiny v  azylovém 
domě Na  Viničce i  klientům azylového domu 
pro muže Antonína Čermáka zakoupili hodnot-
né dárky a hygienické balíčky. Soukromý dárce 
mužům z  azylového domu zajistil i  slavnostní 
štědrovečerní večeři. 

Vánoční bazááárek vynesl přes 200 tisíc korun

Mezi námi stmeluje 
generace
Mateřská škola Sbíhavá v  Praze 6 je již tře
tím rokem zapojená do  projektu občansko
prospěšné společnosti Mezi námi. Jejím po
sláním je stmelovat generace, především tu 
nejmladší a nejstarší, aby k sobě opět našly 
cestu a aby už i děti věděly, že stáří je přiro
zenou součástí života.
Jednou za měsíc navštěvuje skupina dětí z ma-
teřské školy Sbíhavá Domov seniorů Centrin 
na Petřinách. Děti obvykle potěší babičky a dě-
dečky jak svou přítomností, tak i  písničkami, 
básničkami či tanečky. Jelikož senioři v  tomto 
domově jsou opravdu ve vysokém věku a často 
nepohybliví, jsou možnosti společných aktivit 
omezené, zpravidla ale obě generace stráví pří-
jemné chvíle při výtvarných dílničkách, kdy do-
hromady malují, kreslí, lepí, skládají z papíru… 
Díla pak zkrášlují  prostředí domova seniorů. 
Děti a senioři také společně zpívají, hrají na hu-
dební nástroje.
Pokud někdo z  obyvatel slaví narozeniny, děti 
mu popřejí a  přinesou květiny. Školka si to 
může dovolit, neboť je tento projekt podporo-
ván z grantů městské části Praha 6.

JEŠTĚ DO 28. LEDNA MÁ VEŘEJ-
NOST PŘÍLEŽITOST NAVŠTÍVIT 
VÝJIMEČNOU VÝSTAVU DAISY 
MRÁZKOVÉ, MALÍŘKY, ILUSTRÁTOR-
KY A AUTORKY DĚTSKÝCH KNIH, 
KTERÉ OVLIVNILY CELÉ GENERACE 
RODIČŮ I DĚTÍ. 
Výstava nese název podle jednoho z  nejzná-
mějších titulů přední české výtvarnice „Co by 
se stalo, kdyby…“ Kromě ilustrací ale nabízí 
i méně známou volnou tvorbu autorky. Výstava 
oslovuje zejména malé návštěvníky bohatým 
doprovodným programem. Pro děti je otevřen 
výtvarný ateliér, ve  kterém si mohou vytvořit 
vlastní knížku. Výstavu doplní i divadelní před-
stavení, workshopy pro děti a  komentované 
prohlídky pro dospělé (viz str. 28). 
Daisy Mrázková se narodila v roce 1923, zemře-
la v  prosinci 2016. Svět dětské literatury obo-
hatila o tucet knih přeložených do řady jazyků. 
V drobných příbězích kladla důraz na základní 
hodnoty i rozvoj dětské zvídavosti a fantazie. 
Se svými autorskými knihami měla v  dětské 
literatuře druhé poloviny 20. století výjimeč-

né postavení. Otevírala dětem zvláštní svět ži-
vých bytostí, lidí a zvířat nadaných schopností 
vzájemné komunikace, vřelostí a  rozumovostí 
svých vztahů. V  jejích příbězích promlouvají 
skály, oblaka, a vůbec vše, co svět obsahuje. Zá-
roveň v nich ale ožívá i barva a voda akvarelu, 
které se domáhají svého vlastního výrazu. Výji-
mečné jsou její knihy právě tím, že mezi bytosti 
a  jevy vtahuje malířka vlastní hodnoty obrazu 
a kresby, barvy a čáry, které se tak stávají sou-
částí příběhů.

Svět fantazie Daisy Mrázkové ve Ville Pellé
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolkyredak
ce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně pode
psané spolky a iniciativy. 

Fotbalové hřiště pod Televizní věží, kde hrával 
FC Dragoun Břevnov, zažívá nejkrušnější časy 
v  historii. V  rámci výstavby bytového komple-
xu Residence La Crone se proměnilo v  zázemí 
pro těžkou mechanizaci a  skladiště materiálu. 
Nejdříve zmizela tribuna, pak branky, nakonec 
došlo na kabiny a letos na jaře šla k zemi legen-
dární hospoda u rohového praporku.
Naivní občan se mohl utěšovat slabou nadějí, 
že část pozemku pod hřištěm patří České poště, 
a tedy státu, a že si Hlavní město Praha či měst-
ská část Praha 6 pohlídají možnost získat tuto 
parcelu do  svého vlastnictví – tak, aby samo-
správa mohla ovlivňovat budoucí využití této 
unikátní parcely, které podle platného územní-
ho plánu náleží funkce SP, tedy sport.
To se nestalo, pozemek získal soukromý vlast-
ník, který na  konci listopadu představil Komisi 
územního rozvoje MČ P6 svůj zdejší developer-
ský záměr. Spolkům Zelený Břevnov a Sdružení 

Tejnka nebylo umožněno se prezentace zú-
častnit – investor účast zástupců místních oby-
vatel odmítl a  předseda komise Martin Polách 
(ANO) mu v tom vyhověl. Hlasování dopadlo 8:0 
ve  prospěch předloženého záměru – s  díl čími 
podmínkami, které se týkají snížení hustoty zá-
stavby a  alespoň částečné prostupnosti areálu. 
Každý může posoudit, jak ovlivnilo charakter 
starého Břevnova územní rozhodnutí ve  věci 
Viladomů Rozmarýn, respektive Residence La 
Crone: uzavřený areál se sedmi desítkami bytů 
zašpuntoval okolí hřiště, přičemž státní správa 
i samospráva rezignovaly na možnost přimět in-
vestora k tomu, aby více zohlednil těsné soused-
ství památkové zóny Tejnka. Bylo by nešťastné, 
kdyby vedení radnice navázalo na  staré chyby, 
zatím k tomu však vývoj směřuje. Kolem výrazně 
zmenšeného hřiště má být umístěno pět třípod-
lažních objektů s  nejasným využitím, přesnější 
podoba záměru nebyla zveřejněna. Zabránit 
nejhoršímu by mohla územní studie pro celou 
oblast Strahova a v neposlední řadě ochota in-
vestora začít komunikovat s místními občany.
Marek Šálek, Sdružení Tejnka

Letem světem
Otazníky v  článku „Quo vadis, polikliniko?“ 
způsobily vřavu v redakci i na radnici. Sdě-
lení formou otázek prý není možné bez 
odpovědí, v  únorové Šestce se dočkáme 
obojího.   Různé znalecké posudky ohod-
notily pozemek pod Ledním medvědem 
rozdílně o  82 miliónů. Za  kolik bude nako-
nec „rodinné stříbro“ prodáno?   Myslivci 
v  prosinci naháněli divočáky na  Babě. Bez-
pečnost honu zabezpečena nenápadným 
oznámením na  nástěnce.   Podklady se 
zcela začernělými údaji k  prodeji projektu 
Dračky prostřednictvím SNEO nezabránily 
jeho schválení. Zastupitelstvo nepocho-
pitelně schválilo zajíce v  pytli.   Reakce 
p. Ovčařího na článek o pozbytí památkové 
ochrany usedlosti Pernikářka v  prosincové 
Šestce vyzněl spíše jako reklama jeho „Nové 
Pernikářky“.
Tipy pište na spolky-redakce@praha6.org
J. Koňaříková, J. Škvor, M. Chylík, V. Hodek

Nájezd na fotbalové 
hřiště

Nový metropolitní plán je nejdůležitějším záko-
nem hl. m. Prahy a ovlivní podobu Prahy na příš-
tí desetiletí. Jako každá radikální změna s sebou 
nese velké možnosti, ale také rizika. Týká se 
každého z nás. Není náhodou park přes ulici ur-
čen k budoucí zástavbě? Jaká pravidla jsou na-
vržena pro váš dům, zahradu a co platí pro vaše 
sousedy? Kolikapatrové domy jsou plánovány 
v místě, kde žijete?
Spolky Prahy 6 pro vás připravily nástroj k  při-
pomínkování metropolitního plánu. Cílem je 
získat zpětnou vazbu od „lokálních odborníků“, 
tedy občanů, kteří území detailně znají, protože 
se zde denně pohybují a vlastní tu nemovitosti. 
Připomínky budeme shromažďovat přes web 
http://www.praha6.org/mpp/, kde lze otevřeně 
diskutovat. Připomínky budou předávány měst-
ské části, která nad projektem převzala patronát.
Využijte tuto jedinečnou možnost a  připomín-
kujte metropolitní plán. Věnujte nyní čas studiu 
návrhu a  konstruktivním připomínkám, než 
později roky úsilí o změnu zákona. Zaregistrujte 
se, vyjádřete se, pomozte zapojit i vaše sousedy. 
Obracejte se na garanty pro informace a pomoc, 
nebo se jimi sami staňte. Kontaktujte koordiná-
torku spolků Martinu Hůlovou na email: metro-
plan@praha, metroplan@praha6.org. Zúčastně-

te se školení radnicí 15. ledna ve skleňáku od 18 
hodin (info na www.praha6.org). 
V. Hodek, Společně pro Šestku 

Prvním tématem v sérii článků, věnující se úspě-
chům i nesplněným slibům naší radnice je téma 
otevřené radnice. Proč je toto téma zcela zásad-
ní? Pokud bude radnice otevřená, zlepší se fun-
gování ve všech oblastech její činnosti. Odstraní 
se podezření z  korupce, bude jednat v  zájmu 
svých občanů a  díky naslouchání jiným názo-
rům se dokáže poučit ze svých chyb. Otevřená 
radnice před svými občany nic neskrývá, a když 
o čemkoliv rozhoduje, vždy zveřejní, co ji k roz-
hodnutí vedlo. Otevřená radnice je otevřena 
názorům veřejnosti při řešení konkrétních zále-
žitostí. Radnice si musí uvědomit, že svoje město 
znají z principu nejlépe jeho obyvatelé. A proto 
otevřená radnice zjišťování názorů svých občanů 
považuje za  nezbytnou součást své běžné prá-
ce. Dokáže přijmout upozornění na  své chyby, 
protože je umí otevřeně a věcně řešit. Proto se 
nebojí poskytnout prostor pro korektní kritiku 
občanům i politické opozici. A  jak jsme na tom 
s otevřenou radnicí na Praze 6? Dobrá zpráva je, 
že mnohem lépe, než tomu bylo v předchozích 

Rekonstrukce Šestky: 
Otevřená radnice

Metropolitní plán se 
týká i vás 

letech. Nynější starosta i  radní se s  lidmi pravi-
delně i nepravidelně scházejí a postupně se učí 
vzájemně si naslouchat. K některým projektům 
pořádá radnice ankety a  veřejná setkání. Dle 
návrhů občanů se rozhoduje o projektech za 5 
miliónů Kč. Koneckonců i to, že tento text čtete 
v radničních novinách na stránce, která je vyhra-
zena pro zcela svobodné vyjádření občanských 
spolků, by bylo před pár lety čisté sci-fi. Složitější 
je probublání otevřenosti od politického vedení 
do radniční úřednické každodennosti. 70 let re-
striktivního vztahu k veřejnosti se do kůže úřa-
du hluboce vrylo. Nezveřejňování věcí, kde to 
výslovně není vyžadováno zákonem, či přístup 
zástupců radnice ke  spolkům a  k  aktivním ob-
čanům jako k potížistům jsou bohužel stále běž-
ným jevem. Nápravu radnice zajistí pouze syste-
matickou úpravou svojí práce, kdy zveřejňování 
informací a upřímná komunikace s občany bude 
pro radnici běžným postupem a nikoliv jen vý-
jimkou. Jistě pomůže i zavedení dnešních běžně 
dostupných technologií jako jsou otevřená data, 
zobrazování informací v mapové aplikaci, aplika-
ce pro zjišťování názoru občanů a nový přehled-
ný web, kde se vše bude moci jednoduše najít. 
Agenda otevřené radnice pro příští roky bude 
tedy stále plná a  každý upřímný krok k  jejímu 
naplnění občané jistě velmi ocení.
M. Chylík, T. Šídlo, V. Hodek, J. Škvor, L. Špičá
ková, E. Metela, Společně pro Šestku
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Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2017

Odbor ochrany prostředí hl. m. Prahy v roce 2018 
zorganizoval opět projekt sběru objemného od-
padu z  domácností pomocí velkoobjemových 
kontejnerů. Kontakt na pracovníka je Ing. Janda, 
tel. 236 004 263. 

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Další informace získáte na  telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová–ÚMČ Praha 6), 
tel. 236 004 263 (Ing. Janda MHMP). 

2. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

K Brusce x Na Valech

Václavkova – nádraží Praha Dejvice

Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská

3. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Puškinovo nám. x Českomalínská

Krupkovo náměstí – u kostela

Kafkova x Buzulucká

4. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Českomalínská x Juarézova

Čs. armády x Eliášova

Pod Kaštany x Jaselská

8. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

nám. Interbrigády

Ve Struhách x Antonína Čermáka

Rooseveltova x Národní obrany u separace

9. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Studentská x Zikova

Kolejní x Zelená

10. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Terronská x Albánská

Sušická x U Hadovky

11. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Šárecká x Na Pískách

Kozlovská x Na Karlovce

15. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Kuthence x Na Čihadle

Na Klimetce x Na Míčánce

16. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Ostrohu x Průhledová

Na Ostrohu x Fragnerova

17. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Koulova x Čínská

Zengrova x Na Kvintusce

18. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Fišerce x Na Špitálce

Šárecká x Mydlářka

22. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Africká x Kamerunská

Cukrovarnická x V Průhledu

23. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Arabská x Egyptská

Arabská u gymnázia

24. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Kladenská x Nad Tratí

Kladenská x K Lánu

25. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Africká x Alžírská

Africká x Etiopská

29. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Tobrucká – parkoviště

Horoměřická x Vostrovská

30. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Šárkou x Na Kuthence

Vostrovská x Na Pernikářce

31. 1. od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Šárkou x Na Beránce

Soborská proti č.32 – u dětského hřiště

Referent POVOLOVÁNÍ TECHNICKÉ INFRASTRUKTURY (Stavební úřad). Úpl-
né znění výběrového řízení je zveřejněno na  úřední desce ÚMČ Praha 6 
a  na  webových stránkách www.praha6.cz v  rubrice volná pracovní mís-
ta. Přihlášku, která je přiložena k Oznámení o vyhlášení výběrového řízení 
na webových stránkách, s požadovanými doklady  je nutno doručit tak, aby 
ji vyhlašovatel obdržel nejpozději dne 31. 1. 2018 v podatelně Úřadu měst-
ské části. 

Nabízíme:  
– pracovní poměr na dobu neurčitou; pružné rozvržení pracovní doby
– 5 týdnů dovolené, dny zdravotního volna, příspěvek na stravování formou 
stravenek, další zaměstnanecké výhody.

Požadujeme : 
– vysokoškolské vzdělání v  magisterském nebo bakalářském studijním 
programu oboru stavebního, architektonického nebo jiného technického 
směru, vyšší odborné vzdělání v oboru stavebnictví a 2 roky praxe v oboru 
stavebnictví, nebo střední vzdělání s maturitní zkouškou v oboru staveb-

nictví a 3 roky praxe v oboru stavebnictví
– schopnost samostatného plnění úkolů

KONTROLOR/KONTROLORKA. Úplné znění výběrového řízení je zveřejně-
no na úřední desce ÚMČ Praha 6 a na webových stránkách www.praha6.
cz v rubrice volná pracovní místa. Přihlášku, která je přiložena k Oznámení 
o  vyhlášení výběrového řízení  na  webových stránkách, s  požadovanými 
doklady  je nutno doručit tak, aby ji vyhlašovatel obdržel nejpozději dne 
12. 1. 2018 v podatelně Úřadu městské části. 

Nabízíme:  
– pracovní poměr na dobu neurčitou; pružné rozvržení pracovní doby
– 5 týdnů dovolené, dny zdravotního volna, příspěvek na stravování formou 
stravenek, další zaměstnanecké výhody.

Požadujeme : 
- vysokoškolské vzdělání v  bakalářském studijním programu nebo vyšší 
odborné vzdělání
- schopnost samostatného plnění úkolů.

Výběrové řízení městské části Praha 6
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Málokdo si dovede představit štědrovečerní 
večeři bez smaženého kapra nebo řízku. Víte 
kam správně odložit použité oleje z  těchto 
smažených pokrmů?
V Praze 6, ve sběrném dvoře v Proboštské ulici, 
jsou umístěny nádoby na  použité oleje a  tuky 
z  domácností. Odložení je zcela zdarma, pou-
ze je potřeba oleje zbavit zbytků jídla a přinést 
na  sběrný dvůr v  uzavřené PET lahvi (nikoliv 
ve skleněné nádobě). Je tomu rok, co tato služ-
ba byla zavedena a  výsledky předčily veškerá 

očekávání. Lidé si na  tuto službu velmi rychle 
zvykli a  hojně ji  využívají. Za  období dvanácti 
měsíců se na  sběrných dvorech vysbíralo cel-
kem 4,6 tuny použitých potravinářských tuků 
a  olejů, které by s  velkou pravděpodobností 
končily v  městské kanalizaci. Zvláště v  obdo-
bí vánočních svátků dochází ve  zvýšené míře 
k  zanášení a  znečišťování kanalizační sítě, což 
s sebou nese i zvýšené nároky na její následné 
čištění a údržbu.
Pokud zrovna nemáte cestu na  sběrný dvůr 
a nechce se vám oleje doma skladovat, rozhod-
ně je nevylévejte do kanalizace. Lepší variantou 
je oleje slít do  PET lahve a  následně ji vyhodit 
do směsného komunálního odpadu.
Bude lépe, pokud zvolíte ekologičtější variantu 
a  využijete k  odložení olejů sběrný dvůr. Po-
užité oleje nemusí být odpadem, ale cennou 
su rovinou. Pokud je odevzdáte na  sběrném 
dvoře, putují dále ke  zpracovateli, který je 
po vyčištění dále používá v široké škále produk-
tů a služeb.

Obyvatelé Prahy každoročně vyhodí až 
300 tisíc vánočních stromků. Kam s nimi?
Vyhozené vánoční stromky nepatří do  ná-
dob na  směsný odpad, protože tím snižují 
jejich kapacitu. V  případě, že máte veřej-
ně přístupnou popelnici nebo kontejner 
na  směsný odpad (například na  sídlišti), lze 
stromky volně odložit vedle nich. Pokud ale 
nemáte popelnici volně přístupnou z  ulice 
(některé činžovní domy a  rodinná zástav-
ba), prosíme o odložení vánočního stromku 
u  nejbližšího kontejneru na  tříděný odpad. 
Lidé by měli stromky vyhazovat nejlépe den 
před odvozem komunálního odpadu, aby 
nebyly v ulicích příliš dlouhou dobu. Strom-
ky jsou do vozů na komunální odpad naklá-
dány v  běžných svozových dnech a  jejich 
odvoz bude probíhat celý leden a únor 2018. 
Konečná zastávka pro vánoční stromky je 
u specializovaného odběratele, který strom-
ky štěpkuje, a  tak následně poslouží např. 
jako topivo. Znečištěné nebo nedostateč-
ně odstrojené stromky putují společně se 
směsným odpadem k energetickému využití 
do  ZEVO Malešice. Výjimka platí pro umělé 
stromky. Pokud už stromek dosloužil, roz-
hodně nepatří do  kontejneru na  tříděný či 
směsný odpad, ale do sběrného dvora.

Víte kam odložit oleje ze smažených 
řízků a kaprů?

Svoz vánočních 
stromků

Omezení provozu radnice v pátek 12. 1. 2018 a v případě konání 2. kola i v pátek 
26. 1. 2018
V uvedené dny bude omezen provoz informační kanceláře (přízemí radnice) – tj. informační služby, 
ověřování podpisů a listin a agenda CzechPOINTu. Agendy budou v plném rozsahu zajištěny v ostat-
ních informačních kancelářích do 14 h. (IK Delta, IK Bělohorská a IK Petřiny). Pracoviště výdejny par-
kovacích oprávnění (Uralská 4, Praha 6) bude ve dnech 12. 1. a 26. 1. 2018 UZAVŘENO.

INZERCE

Výkup starožitných i retro předmětů, sklo, porcelán, obrazy, sošky, lustry, 
nábytek a jiné. Tel.: 608 884 148

Likvidace pozůstalosti + stěhování.
Vyklízíme veškeré bytové i nebytové prostory. Pracujeme o víkendech i svát-
cích. Tel.: 775 520 155

LIKVIDACE POZŮSTALOSTÍ. Vyklidíme Váš dům, byt, půdu, sklep a jiné. 
Volejte kdykoliv. Pracujeme o svátcích i víkendech. Volejte 608 884 148
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod., pokud není uvede-
no jinak.

16. 1. Šest žen 
17. 1. Kytice  
18. 1. Osvobozené divadlo Semafor 
19. 1. Zlomené srdce lady Pamely 
20. 1. 16:00 Čochtanův divotvorný hrnec 
24. 1. Prsten pana Nibelunga 
25. 1.  Kytice 
27. 1. 16:00 Co na světě mám rád 
31. 1. Mam'zelle Nitouche 

HOSTÉ:
8. 1.  Všechnopárty 
9. 1.  Všechnopárty 
15. 1. Dejvická LIVE! – večery s Prahou 6 
21. 1. QUISISONA & ANDREA ANDREI 
22. 1. Všechnopárty 
23. 1. Všechnopárty 
29. 1.  Dvě facky a jeden pohřeb aneb Luděk 

Sobota ještě žije! 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice.  
tel. 224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

26. 1. 19 h To nejlepší s S+H
27. 1. 14.00 a 16.30 h  Pohádky pro Hurvínka
28. 1. 10.30 a 14 h Pohádky pro Hurvínka
30. 1. 10.00 a 14.30 h  Pohádky pro Hurvínka
31. 1. 10 hod.  Pohádky pro Hurvínka

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 60 Kč, 
Baby kino 80 Kč.

3. 1.  15:30 Kvarteto/ Kino Senior
 18:00 Cukrář
 20:30 Thelma
4. 1.  18:00 Thelma
 20:30 Ztracen v džungli
5. 1.  15:30 Rodin/ Kino Senior
 18:00 Největší Showman
 20:30 Borg/McEnroe
6. 1.  13:00 Můj život Cuketky
 15:30 Ferdinand
 18:00 Borg/McEnroe
 20:30 Největší Showman
7. 1.  13:00 Ferdinand
 15:30 Star Wars – dabing
 18:00 Star Wars – titulky 
8. 1.  20:00 Milda/ Dokument z cyklu Česká radost
9. 1.  18:00 Největší Showman
 20:30 Velká hra
10. 1.  15:30 Na shledanou tam nahoře/ Kino Senior
 18:00 Velká hra
 20:30 Největší showman
14. 1.  13:00 Jumanji: Vítejte v džungli 
 15:30 Čertoviny
 18:00 Největší Showman
15. 1.   20:00 Skokan/ dokument z cyklu Česká radost
16. 1.  18:00 Zmenšování
 20:30 Nejtemnější hodina
17. 1.  15:30 THELMA/ Kino Senior
 18:00 Nejtemnější hodina
 20:30 Zmenšování
18. 1.  18:00 Nemilovaní/ Film. klub
 20:30 Tři billboardy kousek za Ebbingem
19. 1.  18:00 Tři billboardy kousek za Ebbingem
 20:30 Kolo zázraků
20. 1.  13:00 Ferdinand
 15:30 Coco
 18:00 Kolo zázraků
 20:30 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci
21. 1.  15:30 Obr Finn/ divadlo pro děti
 18:00 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci
22. 1.   20:00 Umírání pro začátečníky/ dokument 

z cyklu Česká radost
23. 1.  18:00 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci
 20:30 Cizinec ve vlaku
24. 1.   15:30 Dokud nás svatba nerozdělí/ Kino 

Senior
 18:00 Cizinec ve vlaku
 20:30 Tři billboardy kousek za Ebbingem
25. 1.  18:00 Na konci světa
 20:30 S láskou Vincent
26. 1.  15:30 Cukrář/ Kino Senior
 18:00 S láskou Vincent
 20:30 Všechny prachy světa
27. 1.  13:00 Coco
 15:30 Paddington 2
 18:00 Všechny prachy světa
 20:30 Labyrint: Vražedná léčba
28. 1.   15:30 Z tajného deníku Smolíčka P. / divadlo 

pro děti
  18:00 M. Baryshnikov – Prostor/ záznam 

baletního vystoupení

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: info@
villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVY
do 28. 1. 2018
Daisy Mrázková – Co by se stalo, kdyby…  Retrospek-
tivní výstava propojuje veřejnosti důvěrně známý 
svět dětských knih s malbami a kresbami výjimečné 
české autorky, mezi jejíž nejslavnější díla patří knihy 
Haló, Jácíčku, Můj medvěd Flóra, Co by se stalo, 
kdyby..., nebo Auto z pralesa.

Doprovodný program
6. 1. v 16 hod. Komentovaná prohlídka s kurátorem 
a grafičkou výstavy
25. 1. v 18 hod. Komentovaná prohlídka s kurátorem 
výstavy

Půda plná příběhů – stálá součást výstavy 
Přijďte si napsat, graficky upravit, nakreslit a odnést 
svou knížku na motivy pohádkových příběhů Daisy 
Mrázkové. 

Divadelní představení a dílna s kejklířem

14. 1. v 15 hod. MŮJ MEDVĚD FLÓRA
Divadýlko pro děti – pohrávání si s knížkou Daisy 
Mrázkové o nalezeném medvídkovi pro všechny, kdo 
si rádi čtou, představují, vymýšlejí a mají chuť si hrát 
si. 3–9 let, 45 minut 90 Kč.
14. 1. v 16 hod. FLÓRA A JINÍ MEDVĚDI
Divadelní dílna pro děti – přineste si svého medvěda, 
zahrajme si s ním divadlo. 5–9 let, 60 minut 90 Kč, 
rezervace: dilny@villapelle.cz.
28. 1. v 15 hod. HALÓ, JÁCÍČKU!
Divadýlko pro děti – pohádka o tom, jak si zajíček 
s veverkou svým kamarádstvím udělali svět krásnější. 
4–10 let, 45 minut 90 Kč.

WORKSHOPY PRO VEŘEJNOST
7. 1. v 15 hod. DOBRODRUŽSTVÍ DÁLKY 
Dekalky a olejové papíry. Vytváříme neznámé krajiny 
a prostředí s příběhem s Terezou Říča-novou. Délka 
tvůrčí dílny: 1,5h až 2 h / od 4 let, max. 20 dětí, 90 Kč, 
rezervace dil-ny@villapelle.cz 
21. 1. v 15 hod. MALÝ A VELKÝ, BLÍZKÝ A DALEKÝ 
Barvy, pigmenty a akvarel. Svět z různých úhlů pohle-
du s Alžbětou Zemanovou. Délka tvůrčí dílny: 1,5 h až 
2 h / od 6 let, 90 Kč, rezervace: dilny@villapelle.cz 

Tvůrčí dílny pro školy na objednání
Co by se stalo, kdyby…
Komentovaná prohlídka s tvůrčí dílnou. Rezervace 
dílen a divadelních představení dil-ny@villapelle.cz

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek: tel. 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz. Pokladna otevřena 
od 16:00, o víkendech a svátcích dvě hodiny před 
začátkem představení. Začátky představení v 19:30, 
není-li uvedeno jinak.

8. 1.  Vražda krále Gonzaga – premiéra
9. 1.  Vražda krále Gonzaga
10. 1. 39 stupňů
11. 1. Interview
12. 1. Dealer’s Choice
13. 1. Dabing Street
15. 1. Zásek
16. 1. Dabing Street
17. 1. Vzkříšení
18. 1. Kakadu
19. 1. Teremin
22. 1. Simona Babčáková a NO A!
23. 1. Zásek
23. 1. Honey 
24. 1. Vražda krále Gonzaga
24. 1. Honey
25. 1. Honey
26. 1. Vražda krále Gonzaga
26. 1. Honey
27. 1. Honey
28. 1. Honey
29. 1. Tros Sketos host – Vokálně-pantomimické 
trio Aleš Najbrt, Jaroslav Róna a František Skála uvádí 
Tomáš Hanák.
29. 1. Honey
31. 1. Interview
Upozornění: Všechna představení inscenace Ho
ney se hrají v divadle Jatka78 v Praze 7.

ANTI.KVARIÁT DD
22. 1. ve 20 hod.
Večer jedna báseň. Lukáš Pavlásek a jeho hosté Ester 
Kočičková a Václav Kopta.
30. 1. ve 20 hod.
Co.media
Hostem Martina Myšičky bude socioložka Jiřina 
Šiklová.



leden 2018 29

KULTURNÍ PROGRAMY

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO 
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17 – Řepy, tel. 
277 003 545. www.domovrepy.cz

Výstava do 31. 1. 
Zimní Řepy. Výstava fotografií řepského rodáka Josefa 
Czwartynského.

4. 1. od 15.30 hod.
Tříkrálový koncert. Účinkují mladí klavíristé z hudeb-
ních gymnázií z Prahy a Mnichova.
7. 1. od 17.00 hod. 
Novoroční koncert komorního smíšeného sboru 
Byzantion pod vedením Evy Komárkové.
11. 1. od 15.30 hod. 
Vánoční koncert vokálního společenství Cantio.
14. 1. od 17.00 hod. 
Koncert na zakončení doby vánoční v podání vokálně 
instrumentálního souboru Musica pro Sancta Cecilia 
s výstavou kreseb Davida Nebeského.
25. 1. od 10.00 hod. 
Vystoupení žáků Japonské školy v Praze.
Vstupným na koncerty přispíváte do veřejné sbírky, 
která probíhá za základě povolení Magistrátu hl. města 
Prahy pod č. j. S-MHMP/464339/2013 a byla vyhlášena 
na podporu činnosti a provozu Domova, který slouží 
nemocným seniorům. 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.

Pondělky 8. 1., 15. 1., 22. 1. a 29. 1. od 17 do 18.30 
hod.
Workshopy šperku – akce z cyklu Přijďte si vyzkou-
šet! Téma bude vždy na www.ddmp6.cz. Přihlášky 
předem na gabriela.lasikova@ddmp6.cz
6. 1. od 9.30 do 12 h. 
Zvířátkům v zoo koutku můžete přinést suchý chleba, 
zeleninu a ovoce. Pro předškolní děti, děti i mládež. 
20. 1. od 10 do 12 h. a od 12 do 14 h.
Keramická sobota – pro ty, kteří nemají čas na pravi-
delné kroužky.   
Přihlášky předem na tel. DDM 235 323 333 nebo 
klara.pliestikova@ddmp6.cz

Více než dvě stovky fotografií od  pěti desítek soutěžících se sešly 
v soutěži s názvem Místo, kde se cítím dobře. Pátý ročník soutěže ur-
čené pro žáky a studenty, kteří navštěvují školu v Praze 6, opět organi-
zovalo Prev-Centrum ve spolupráci s Prahou 6 a magistrátem. Záštitu 
celé akci poskytl starosta Ondřej Kolář. Historicky nejvyšší počet pří-
spěvků v  soutěži hodnotila porota, kterou tvořila radní pro sociální 
oblast Milena Hanušová, protidrogová koordinátorka Michaela Malůš-
ková, metodik prevence a fotograf Milan Sýkora a vedoucí programů 
primární prevence Prev-Centra Miluše Stehlíková. Vítězem soutěže se 
stal Tomáš Palán s fotografií „Osamělé stromy a Cesta z města“, 2. místo 
získal Robin Herodek  a na 3. místo porota vybrala fotografii Viktora 
Chvapila. Všichni ocenění byli ze ZŠ Emy Destinnové.

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ 
VE SKLENĚNÉM PALÁCI

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, Praha 6
tel.: 224 312 12, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci. Pokladna je umístěna v ga-
lerii Studijního a dokumentačního centra Norbertov, 
Nad Hradním vodojemem 53/13, Praha 6.

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6
tel.: 224 312 012, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci.

Studijní a dokumentační centrum Norbertov
Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6
tel.: 233 323 997, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–18 hod.

VÝSTAVA
do 28. 1. 2018 
Vila Tugendhat. 1928–2013
 Putovní výstava představuje jedinečnou brněnskou 
stavbu, kterou navrhl pro manžele Gretu a Fritze 
Tugendhatovi v letech 1929–1930 německý architekt 
Ludwig Mies van der Rohe. 

24. 1. v 17 hod. Müllerova vila versus vila Tugendha-
tova. Srovnání obnov dvou modernistických objektů. 
Přednáška popíše srovnání dvou přelomových 
památkových obnov meziválečné československé ar-
chitektury, které byly realizovány v období let 1995 až 
2012. Přednáší: Mgr. Karel Ksandr. Rezervace na www.
muzeumprahy.cz.

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

9. 1.   20:00 KONCERT/ Divnotaj a Jo'anna. Alterna-
tivní folk i akustický pop.

10. 1.   20:00 KONCERT/ Jan Burian. Pravidelný večer 
s Kulturní ozdravovnou.

11. 1.  20:00 KONCERT / Baset a Emozpěv
12. 1.   20:00 Film Nakresli mi beránka, po skončení 

koncert OTK a Aran Epochal
13. 1.   15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadélko 

Uličník: Příběh o stvoření světa
13. 1. 20:00 KONCERT / B4 a Sousedi
15. 1.   19:00 PŘEDNÁŠKA S PROJEKCÍ / Koukej hud-

bu: Jakub Čermák
16. 1.   18:00 VERNISÁŽ VÝSTAVY S KONCERTEM / 

Silvia Gajdošíková Belis – Wood Scopes. Vstup 
zdarma. 

17. 1.  20:00 KONCERT / Jump! a Adrian T. Bell
18. 1.   20:00 Večírek osamělých písničkářů: Kittchen, 

Děti mezi reprákama, Jana Šteflíčková a Inže-
nýr Vladimír.

19. 1.  20:00 KONCERT / 1LFF a Subject Lost
20. 1.   15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Loutky v ne-

mocnici: Mauglí
20. 1.   20:00 KONCERT / Unkilled Worker a Launde-

red Syrup
22. 1.   19:00 PŘEDNÁŠKA S PROJEKCÍ / Nikola Ptáč-

ková a Ľubomír Činčura: Nepálské momentky. 
23. 1.   18:30 PŘEDNÁŠKA / Ing. arch. Zdeněk Lukeš: 

Slavní německy hovořící architekti, narození 
na našem území: Arch. Hubert Gessner

24. 1.   16:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Sváťovo dividlo: 
Máša a tři medvědi

24. 1.   20:00 KONCERT / Inau, Potmě a Debbi Love. 
Hiphop

25. 1.   20:00 DIVADLO / Jana Tučková & Lumír Tuček: 
Karel a Máňa Life

26. 1.   20:00 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / FC Roma 
(dokument). Vstup zdarma.

27. 1.   15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Buchty a loutky: 
Norská pohádka

27. 1.  20:00 KONCERT / Leto a Planety
29. 1.   19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)

kování 
30. 1.   20:00 KONCERT / Yuri Andropov Experience 

a Stinka
31. 1. 20:00 POSLECHOVÝ VEČER / Turek & Turek

VÝSTAVA 
5. 1. – 31. 1. Silvia Gajdošíková Belis – Wood Scopes. 
Dřevěné objekty, využívající techniky intarzie (obrazy 
vytvořené skládáním a lepením dýh různých barev 
a struktur) a inkrustace (vkládání dřevěných či 
kamenných částí do dřeva). Komentovaná prohlídka 
16. ledna 

29. 1.   20:00 Všechno bude fajn/ dokument z cyklu 
Česká radost

30. 1.  18:00 Labyrint světa: Vražedná léčba
 20:30 Všechny prachy světa
31. 1.  15:30 Největší Showman/ Kino Senior
 18:00 S láskou Vincent
 20:30 Tři billboardy kousek za Ebbingem

27. 1. od 14 do 17 h.
FIMO dílna – výroba šperků. Vhodné pro účastníky 
od 12 let a dospělé. Přihlášky předem na  gabriela.
lasikova@ddmp6.cz
2. 2. Pololetní prázdniny, klub Šestka 9 až 15h
Prázdninový klub pro děti do 15let – wii, xbox, inter-
net, stolní hry. Zdarma
2. 2. Pololetní prázdniny, od 9 do 11 h. a od 11  
do 13 h. 
Dílna malování na sklo a glazování talířů

Podrobné informace o všech programech najdete 
na www.ddmp6.cz

1. místo
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KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 20. ledna 2018 
na adresu radnice a obálku označte nápisem 
KVÍZ.  Vítěz obdrží zajímavou publikaci poštou. 

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, www.
piseckabrana.cz. Informace, příhlášky, rezer
vace: út–pá 10:00–14:00 na tel. č. 224 326 180 
nebo na info@porteos.cz. Pořádá spolek PORTE 
za finanční podpory MČ Praha 6.
Pravidelné kurzy Fresh senior ve Villa Pellé.
 
V lednu a v únoru nový blok kurzů: 
Výtvarný kurz s ak. mal. Miladou Gabrielovou 
(úterý 10:00–12:00 a 12:00–14:00)
Kondiční a rehabilitační cvičení 
(středa 10:00–11:00)
Anglická konverzace 
(středa 10:00–11:00, 11:05–12:05 a 12:10–13:10)
Francouzská konverzace 
(čtvrtek 9:30–11:00 a 11:05–12:35)
Taj–ji (čtvrtek 10:00–11:00)
Cvičení pro pevný střed těla 
(čtvrtek 11:05–12:05)

9. 1. v 16.00 Písecká brána
Beseda: Novoroční setkání S Arnoštěm Goldfla-
mem. Známý dramatik, herec, režisér, spisova-
tel a pedagog.

16. 1. v 16.00 Villa Pellé
Přednáška: Léčba hudbou a uměním. Jak 
může arteterapie a muzikoterapie pozitivně 
ovlivnit psychiku ve stáří.

23. 1. v 16.00 Villa Pellé
Hudba: Honza Jícha a kytara. Vystoupení pís-
ničkáře a bohemisty, který nejen zpívá, skládá 
texty, ale také píše romány a povídky z cest a ze 
života. 

30. 1. v 16.00 Villa Pellé
Cestopis: Divoké kmeny Etiopie. Dokument 
Martina Kratochvíla z expedice na jih Etiopie. 

Správná odpověď  z minulého čísla  zněla:  
PODSTAVEC SOCHY PŘED POLIKLINIKOU 
POD MARJÁNKOU
Výhercem publikace je Petr Doležal

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330,
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Úterý 2. 1. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení I. skupina

Středa 3. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 

Čtvrtek 4. 1. 
14,00 – 15,30 Vladimír Pecháček, člen 
legendární skupiny Patrola Šlapeto, zazpívá 
populární hity Karla Hašlera i známé melodie 
z filmů pro pamětníky.

Pondělí 8. 1.  Cvičení na židlích pro zdravá 
záda

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 9. 1. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 Šperky ze stříhaných triček

Úterý 9. 1. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Středa 10. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 

Středa 10. 1.
14,00 – 16,00 Výstava unikátních i kuriózních 
betlémů. Palác YMCA, Na Poříčí 12. Sraz v 13,30 
hod., zastávka tram Hradčanská. Vstup je 
zdarma.

Čtvrtek 11. 1. Novoroční energie
14,00 – 15,30 Dobrodinska  Ballet, Dance 
Theatre. Baletně pěvecké představení.

Pondělí 15. 1. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 16. 1. Kurz PC 
13,00 – 13,45 I. skupina – začátečníci
13,45 – 14,30 II. skupina – mírně pokročilí
14,30 – 15,15 III. skupina – pokročilí

Úterý 16. 1. Stop zapomínání 
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení I. skupina

Středa 17. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 

Čtvrtek 18. 1. Přednáška
14,00 – 15,30 Jak pečovat o nohy?

Pondělí 22. 1.  Cvičení na židlích na podporu 
stability

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00   17,00 III. skupina

INZERCE

INZERCE

Od února/března  hledáme nejlépe dlouhodobý proná
jem v Praze. Dispozičně 2+1-3+1 pro 2 osoby bez dětí a zvířat. 
Byt musí být v dobrém a čistém stavu. Děkuji. 605 845 088

Poptávám pronájem menšího bytu 1+kk nebo 2+kk a to 
v Praze nebo do 15 minut od Prahy.  Zařízení dle doho-
dy, výhodou balkon, mhd musí být v dosahu. Děkujeme. 
603 789 381

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

Líšno Consulting s. r. o.
Dejvická 50/766, Praha 6

Nabízí práci ve správě nemovitostí
Podmínka znalost problematiky
správy nemovitostí a účetnictví.
Poloviční úvazek od 13–17 hod

plat 10 000,- Kč
www.lisno.cz, email: reality@lisno.cz

tel: 606 111 888

Úterý 23. 1. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30  Šperk ze stříhaných triček – 

pokračování

Úterý 23. 1. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení II. skupina

Středa 24. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 

Pondělí 29. 1. Cvičení s theraband gumou 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 30. 1. Kurz PC 
13,00 – 13,45 I. skupina – začátečníci
13,45 – 14,30 II. skupina – mírně pokročilí
14,30 – 15,15 III. skupina – pokročilí

Úterý 30. 1. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení I. skupina

Středa 31. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 
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ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
Předseda: Ing. Jaromír Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz., místopředseda: Ing. Mi le na 
Hanušová, tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.
cz., místopředseda: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
Předseda: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 778 543 832, 
radní: Zdeněk Hořánek, zhoranek@praha6.cz, 
602 336 140. Schůzka je možná po  domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAN:   
Předseda: Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, zástupce starosty: Mgr. Jan 
Lacina, jlacina@praha6.cz, tel.: 220 189 170, člen-
ky/členové: MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6.
cz, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, 
MgA. Petr Prokop, petar@vosto5.cz.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL
Mgr. Jan Bartůšek, jan-bartusek@seznam.cz, 
MUDr. Marián Hošek, marian.hosek@seznam.cz, 
tel.: 603 169 266.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS:  
Předseda: Ing. Jiří Lála, e-mail: jlala@praha6.
cz, místopředseda: Ing. Marie Kubíková, tel.: 
724 174 006, e-mail: marie_kubikova@seznam.
cz, ZASTUPITELÉ: Ing. Bc. Simona Nesvadbová, 
Ph.D., e-mail: snesvadbova@seznam.cz, Ing. Marie 
Pojerová, e-mail: mpojerova@praha6.cz, Ondřej 
Matěj Hrubeš, tel: 734 354 178, e-mail: omhrubes@
praha6.cz,  Mgr. Jakub Stárek, tel.: 603 715 271, 
e-mail: jstarek@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
Předseda:  Mgr. Petr Píša, tel: 603 114 577, e-mail: 
pisap@seznam.cz, místopředseda: Ing. Vladimír 
Šraier, MBA, tel: 602 276 999,  e-mail: vladimir.
sraier@zeleni.cz. Zastupitelé: Mgr. Pavla Ducháčko-

vá Chotková, tel: 608 260 230, e-mail: pduchacko-
vachotkova@seznam.cz; Mgr. Jan Sládek, Ph.D.,  
tel: 775 999 689, e-mail: sladek.jan@gmail.com
MUDr. Antonín Nechvátal,  tel: 774 077 650, e-mail: 
anechvatal@email.cz, Mgr. Karolína Brabcová, tel: 
731 321 737, e-mail: karolina.brabcova@zeleni.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD
Setkání se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, 
René Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) lze 
dohodnout na obvodním sekretariátu ČSSD v Pra-
ze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 220 510 887, 
602 459 163, případně e-mail: ovv.praha6@cssd.cz, 
nebo je kontaktovat na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM
Setkání občanů lze dohodnout v sekretariátu v Zi-
kově ulici č. 21, tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; 
nebo přímo se zastupiteli: PhDr. Helena Briardová 
tel. 723 607 243, Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asi-
stent), JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.  

INZERCE

!! Odvoz starého nábytku na skládku. 
Stěhování všeho druhu. Vyklízení sklepů, 
bytů, pozůstalostí atd. Naložíme a odve-
zeme cokoliv. Vše za rozumnou cenu. 
Volejte: 773 484 056

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? 
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, 
byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Lev-
ně. INFORMACE NA TEL.: 702 410 965. 
Sedm dní v týdnu.

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery firem s  rodinami 
hledáme pěkné byty v Praze. Garantujeme bezproblémový prů-
běh nájmu. BEZ PROVIZE! T: 605 993 268.

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky 
a sádrokarton, sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. 

Malovanka / otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ 
ČASY i poškozené. Zejména máme zájem 
o dečky, přehozy, hračky–vláčky, panenky, 

auta, stavebnice, hry, reklamní cedule, pohledy, 
mince, vyznamenání, medaile, šavle, dýky, 

nože, vzduchovky, staré zbraně, brnění, 
gramofony, radia, telefony, mikroskopy, léčebné 

el. přístroje, foto aparáty, kompasy, globusy, 
Čtyřlístek, obrazy, grafiku, hodiny, lampy, 
lustry, sochy–porcelán, kov, sádra, dřevo, 

šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii, 
vánoční ozdoby,  pracovnu, psací stůl

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898

e-mail: sahula.martin@post.cz

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

PŘIJĎTE PO VÁNOCÍCH K NÁM
VÝHODNÉ PERMANENTKY

KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

ZDARMA 1. VSTUP PŘI KOUPI 
PERMANENTKY S TÍMTO KUPÓNEM

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS - PODBABA



MÍSTO: roh ulic Technická x Šolínova – prostor farmářských trhů 
DOBA PROVOZU DENNĚ 9:00–21:00 / Půjčovna bruslí, občerstvení, pravidelný 
program (tematické večery, soutěže, školička bruslení)

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6  
VÁS ZVE NA

K LU Z I Š T Ě 
V   P R A Z E  6

do 28. 2. 2018 VSTUP 
ZDARMA! 

facebook.com/praha6
www.praha6.cz

INZERCE


